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Ponoć każdy za uszami 
coś ma, niezależnie od 
tego jak często swój or-
gan słuchu myje. Rzecz 
w tym, że zdarza się to 
coraz częściej wybrań-
com narodu a najczęściej 
tym dzierżącym władzę 
lub z jej nadania, urzędy 
wysokie sprawujących. 
Nihil novi sub sole chcia-
łoby się powiedzieć bo 
każda władza deprawuje 
a władza absolutna de-
prawuje absolutnie. Tę 
światłą tezę sformuło-
wał XIX-wieczny brytyj-
ski myśliciel lord Acton. 
W liście do biskupa Man-
della Creightona, napisał 
on bowiem, że wszyscy 
ludzie bez wyjątku, nie-
zależnie od pełnionych 
funkcji i zajmowanych 
stanowisk, muszą prze-
strzegać uniwersalnych 
zasad moralnych. Na-
wet Król i Papież. Konia 
z rzędem każdemu kto 
zna jakąkolwiek władzę, 
która czyste uszy by mia-
ła. Do higieny organu 
słuchu powołane zostały 
sądy powszechne i od tej 
władzy niezawisłe. Dziś 
jednak gwiazdą środków 
masowego przekazu stał 
się, raczej nieprzypad-
kowo, były wójt Pcimia 
a dziś prezes najpotęż-
niejszej ze spółek skarbu 
państwa - Daniel Obaj-
tek. Fakt pozwolił sobie 
nawet na taką humore-
skę, w której napisał, że 
w gabinetach bliskich 
współpracowników Ja-
rosława Kaczyńskiego, 
z pewnością słychać te-
raz zazdrosne chrupanie 
obgryzanych paznokci. 

A wszystko przez Daniela 
Obajtka, nad którego wa-
lorami zaczął rozpływać 
się szef PiS. „Jest nadzie-
ją dla Polski, niezwykły 
talent, wyróżniająca się 
postać" – chwalił preze-
sa Orlenu Kaczyński. Nie 
ma co, zatankował mu 
dumy do pełna, napisał 
Fakt. Tymczasem w New-
sweeku Wojciech Cieślak 
i Jakub Korus w artykule 
„Człowiek z granulatu 
Daniel Obajtek” piszą, 
że bohater ich publikacji 
ma mnóstwo szczęścia. 
Z pensją 3 tysięcy na rękę 
został milionerem. Rodzi-
na z Pcimia i okolic obda-
rowała go atrakcyjnymi 
działkami nad morzem. 
A teraz jest prezesem 
Orlenu. Daniel Obajtek 
15 kwietnia 2013 został 
zatrzymany przez Cen-
tralne Biuro Śledcze Po-
licji, Prokuratura wystą-
piła o areszt, Sąd nakazał 
jednak zwolnić wójta. 
Według doniesień dzien-
nika Gazeta Krakowska, 
Prokuratura Okręgowa 
w Ostrowie Wielkopol-
skim postawiła mu za-
rzut „współdziałania ze 
zorganizowaną grupą 
przestępczą kierowaną 
przez Macieja C. „Preze-
sa”, wyłudzenie z firmy 
Elektroplast w Stróży 1,4 
mln zł i podzielenie się 
tą kwotą z przestępca-
mi, do tego przyjęcie od 
„Prezesa”, już jako wójt 
Pcimia, 50 tys. zł łapówki. 
Daniel Obajtek uniknął 
procesu karnego dzię-
ki działającemu wstecz 
przepisowi, który umoż-
liwił prokuraturze wyco-

fanie aktu oskarżenia bez 
zgody sądu, napisała Ga-
zeta Wyborcza. Stanisław 
Tym tymczasem pisze 
w Polityce „A dać Obajt-
kowi tekę premiera i pre-
zydenta. Przecież takimi 
jak on Polska dziś stoi. 
Cóż to za przestępstwo, 
że komuś coś doradzał 
życzliwymi, przyjaznymi 
słowami. Bliźnim, zwłasz-
cza rodzinie i przyjacio-
łom należy pomagać, 
kierować ich na właściwe 
ścieżki. To wrogowie oj-
czyzny wygrzebali taśmy 
przeszłości, pokleili bez 
ładu i składu. Nie wiado-
mo kto na nich podłożył 
głos. Może jakiś niemiec-
ki parodysta estradowy? 
Zapewne Tym ma w tym 
trochę prześmiewczej 
racji tylko dlaczego każ-
de postępowanie w tej 
sprawie jest umarzane 
z urzędu na szczeblu 
politycznie powiązanej 
prokuratury i nikt mało 
śmiesznej prawdy w są-
dach dochodzić skłonny 
nie jest? Trudno przy-
taczać słowa prezesa 
Obajtka zarejestrowane 
na ujawnionych nagra-
niach bo od wulgary-
zmów tam zarejestrowa-
nych uszy zwiędnąć 
mogą. Gdzie wtedy cho-
walibyśmy nasze małe 
świństewka i wstydliwe 
sekrety. No i na czym 
wieszalibyśmy masecz-
ki przez władze prawem 
kaduka nakazane?

Przeglądu prasy 
dokonał Tadeusz Gawlik
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Rada Gminy uchwaliła
18 marca 2021r. 

Porządek sesji:
    1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
    2. Przyjęcie porządku obrad.
    3. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym.
    4. Informacja dot. rozdysponowania dotacji dla organizacji pozarządowych na realizacje 
zadań publicznych w roku 2021.
    5. Rozpatrzenie projektów uchwały w sprawie:
    1)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
    2)  o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2021 rok,
    3)  udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków województwa pomorskiego, niestanowiącym 
własności Gminy Kobylnica,
    4)  przyjęcia programu zapobiegania bezdomności zwierząt i opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi na terenie Gminy Kobylnica na 2021 rok,
    5)  zmiany uchwały Nr XXI/191/2020 Rady Gminy Kobylnica z dnia 12 marca 2020r. 
w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze                                  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowi-
tego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, 
    6)  przyjęcia rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny dla 
Gminy Kobylnica w roku 2020,
    7)  zmieniająca uchwałę Nr XVII/149/2019 Rady Gminy Kobylnica z dnia 28 listopada 2019 
roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarzą-
dzającym jest Gmina Kobylnica oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 
    8) nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolesławice,
    9)  nadania nazwy ulicom w miejscowości Kobylnica,
    10)  nadania nazwy ulicom w miejscowości Sierakowo Słupskie,
    11)  nadania nazwy ulicom w miejscowości Sycewice,
    12) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru obejmującego teren N.15UP-R i fragmentu terenu Nz.15UM                 
w Bolesławicach,
    13)  zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego „Kobylnica-Południe” dla obszaru obejmujące-
go tereny SE.35U/Z, SE.39UM, SE.04KZ, SE.014KL i SE.036KD oraz części terenów SE.33UN, 
SE.36ZP, SE.37U, SE.40UM, SE.41RZW i SE.43.UM,
    14) przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Kobylnica”,
    15) rozpatrzenia petycji.
    6. Interpelacje i zapytania radnych.
    7. Wolne wnioski.
    8. Zakończenie XXXIV sesji Rady Gminy Kobylnica.

Co w prasie piszczyCo w prasie piszczy

ZUS zachęca do bezgotówkowej formy 
pobierania świadczeń

Coraz więcej osób pobiera świadczenia na 
konto bankowe. Jednak część klientów w dal-
szym ciągu decyduje, aby wypłaty z ZUS otrzy-
mywać w gotówce. Jak wskazują badania prze-
prowadzone przez ZUS wśród tych osób, taka 
decyzja wynika w dużej mierze z braku wiedzy 
o tym jak korzystać z rachunku bankowego, 
a szczególnie z bankowości elektronicznej. 
Dzięki kampanii „Bezpiecznie, zdrowo, bezgo-
tówkowo” chcemy upowszechnić wśród senio-
rów wiedzę na temat  korzyści, jakie daje konto 
w banku i jak bezpiecznie z niego korzystać.

Chcemy aby nasi klienci swobodnie i bez 
lęku korzystali z rachunków bankowych. Dys-
ponowali swoimi pieniędzmi, nie narażając się 
na kradzież, oszustwa czy inne niebezpieczeń-
stwa. Pobierali na konto swoje świadczenia, 
płacili  rachunki oraz robili  zakupy on-line. 
Wychodząc do sklepu czy apteki używali kar-
ty płatniczej. Bo rachunek bankowy jest bez-
pieczny i wygodny, a otrzymywanie świadczeń 
z ZUS na konto w banku pozwala na bezpiecz-

ny dostęp do nich, co jest szczególnie ważne 
w czasie pandemii.

Korzystaj z rachunku bankowego, otrzymuj 
świadczenia na konto i bądź bezpieczny!

W trakcie kampanii „Bezpiecznie, zdrowo, bez-
gotówkowo” chcemy pokazać  naszym klientom, 
że korzystanie z konta bankowego i bankowości 
elektronicznej jest łatwe. Nasi klienci dowiedzą się:

·  jakie korzyści daje posiadanie konta w banku,
·   jak założyć konto bankowe,
·  jak zmienić sposób wypłaty świadczeń w ZUS,
·  o czym muszą pamiętać, gdy korzystają z konta 

bankowego przez internet.
Informacje te zapewnią seniorom bezpieczeń-

stwo w świecie, w którym trudno obejść się bez 
internetu. Umiejętność korzystania z internetu, 
bankowości elektronicznej i usług online ułatwia 
załatwianie codziennych spraw. Przez internet 
można załatwić sprawy w urzędach, robić zakupy, 
płacić rachunki czy kontaktować się z najbliższymi.

Szczegółowe informacje są dostępne na 
stronie internetowej kampanii „Bezpiecznie, 
zdrowo, bezgotówkowo”.

Źródło: ZUS
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Nowa dodatkowa procedura 
kwalifikacji na test na koronawirusa 
Z dniem 15 marca 2021 r. utworzono nową ścieżkę dotyczącą testowania na obecność koro-
nawirusa. Ministerstwo Zdrowia zdecydowało się na odciążenie podstawowej opieki zdrowotnej 
z tego, żeby zlecać za pomocą lekarza badania w kierunku COVID-19. Będzie to można zrobić 
samodzielnie. Link do strony formularza: https://www.gov.pl/web/dom 

Formularz wypełniają osoby, które 
ukończyły 18 lat i zidentyfikowały u sie-
bie ryzyko zakażenia się koronawirusem. 

Po wypełnieniu formularza otrzymają 
Państwo informację, czy kwalifikują się 
Państwo na test w kierunku SARS-CoV-2. 

W przypadku kwalifikacji na test w kie-
runku SRAS-CoV-2, skontaktuje się z Pań-
stwem konsultant Domowej Opieki Me-
dycznej, aby wystawić zlecenie na test. 

Konsultanci Domowej Opieki Me-
dycznej pracują w godzinach od 8.00 do 
18.00 (również w weekendy). 

Po wystawieniu zlecenia na test otrzy-
mają Państwo SMS o proponowanym 
miejscu oraz godzinie testu – zastoso-
wanie się do informacji z SMS pozwoli 
Państwu uniknąć kolejki w punkcie wy-
mazowym. Więcej informacji o systemie 
eKolejka na www.gov.pl/eKolejka 

Wykaz mobilnych punktów wymazo-
wych znajdą Państwo na stronie: https://
pacjent.gov.pl/aktualnosc/test-w-mobil-
nym-punkcie-pobran 

Wynik testu mogą Państwo odczy-
tać na Internetowym Koncie Pacjenta: 
https://pacjent.gov.pl/internetowe-kon-
to-pacjenta 

Źródło: Ministerstwo Zdrowia

100 lat to za mało! Wsparcie edukacyjnych 
działań nagrodzone 
podziękowaniem

W marcu swoje dziewięćdziesiąte urodziny 
obchodziły Stefania Pozorska i Helena Pie-
trasik. Z życzeniami i koszem słodkości obie 
panie odwiedził Wójt Gminy Kobylnica. Szkoła Podstawowa im. Polskich Olimpijczy-

ków w Kwakowie otrzymała oficjalne podzię-
kowania od organizatorów projektu „Bohate-
rON” za udział w całym przedsięwzięciu. 

Takie spotkania to już 
pewnego rodzaju tradycja. 
Władze Gminy Kobylnica od-
wiedzają mieszkańców, któ-
rzy świętują okrągłe jubile-
usze, by osobiście złożyć im 
najserdeczniejsze życzenia.

W marcu dziewięćdzie-
siąte urodziny obchodziły 
Stefania Pozorska i Helena 
Pietrasik.

- To dla mnie ogromny 
zaszczyt, gdy mogę być 
świadkiem takich wydarzeń 
w życiu naszych mieszkań-
ców. Ogrom wspomnień - 
z takimi ludźmi zawsze miło 
się spotykać, jeszcze milej 

składać życzenia – przyznaje 
Leszek Kuliński.

W czasie spotkań z dostoj-
nymi jubilatami, Wójt Gminy 
Kobylnica podkreśla ogrom-
ny szacunek, którym darzy 
właśnie te pokolenia. W sło-
wach skierowanych do pani 
Stefanii i pani Heleny zwracał 
uwagę, że obie musiały wy-
kazać się ogromną wytrwa-
łością, uporem i niezłomno-
ścią w czasach dojrzewania. 
Bez względu na wszystko, 
podjęły się walki o wolną 
i niepodległą Polskę, która 
mocno ucierpiała w wyniku 
działań wojennych. 

Jak podkreślali organiza-
torzy w liście do dyrekcji 
szkoły, wspólne działania 
pozwoliły na organizację 
w tysiącach polskich szkół 
i przedszkoli lekcji, doty-
czących Powstania War-
szawskiego. Projekt ma 
edukować Polaków, bazując 
na historiach Powstańców, 
wzmacniać poczucie tożsa-
mości narodowej, krzewić 
postawy patriotyczne oraz 
budować wrażliwość spo-
łeczną.

- Uczniowie naszej szko-
ły wzięli udział w tej akcji 
po raz trzeci.  W akcję za-

angażowali się uczniowie 
i nauczyciele z wszystkich 
etapów edukacyjnych. Na-
pisali oni razem 76 kartek 
z życzeniami dla Powstań-
ców Warszawskich, w któ-
rych zawarli podziękowa-
nia i rysunki. Z pewnością 
dostarczą one adresatom 
wiele radości i wzruszeń – 
informuje Magdalena Dy-
bowska, nauczyciel ze szko-
ły w Kwakowie.  

Partnerem akcji „Boha-
terOn” był Instytut Pamięci 
Narodowej. Patronat hono-
rowy sprawował Minister 
Edukacji i Nauki.   

W dniu 1 kwietnia 
2021 r., w całej Pol-
sce rozpocznie się 
Narodowy Spis Po-
wszechny Ludności 
i Mieszkań 2021. Spis 
powszechny jest orga-
nizowany w odstępach 
dziesięcioletnich. Jest 
on najważniejszym 
badaniem statystycz-
nym w Polsce.

NSP 2021 jest obowiąz-
kowy i dotyczy wszystkich 
Polaków mieszkających 
w Polsce, bądź czasowo 
przebywających za granicą 
oraz cudzoziemców, któ-
rzy mieszkają w naszym 
kraju na stałe lub czasowo. 

Podstawową metodą 
NSP 2021 będzie spis in-
ternetowy, czyli samo-
spis. Mieszkańcy mogą 
przeprowadzić go na wła-
snych komputerach lub 
urządzeniach mobilnych, 
uzupełniając wymagane 
dane w interaktywnym 
formularzu, dostępnym od 
1 kwietnia br. na stronie 
Internetowej https://spis.
gov.pl.

Samospis internetowy 
to najprostsza i najszyb-
sza metoda. Zachęcamy 
do skorzystania z niej. 
Każdy będzie mógł wy-
pełnić formularz na ekra-
nie smartfona, kompute-
ra, czy tabletu. Zajmuje to 
około 15 minut. Formula-
rze są proste w obsłudze. 

Pytania zostały skonstru-
owane w przystępny spo-
sób.

Dla osób, które nie po-
siadają komputera lub 
dostępu do internetu 
w domu, już od 1 kwietnia 
zostanie udostępniony 
punkt spisowy mieszczą-
cy się w Gminnej Bibliote-
ce Publicznej w Kobylnicy 
przy  ul. Wodnej 20/4, 
gdzie można się będzie 
spisać samodzielnie przez 
internet.

Osoby, które nie będą 
mogły samodzielnie spi-
sać się poprzez formu-
larz Internetowy (np. ze 
względu na zaawanso-
wany wiek, stan zdrowia 
czy niepełnosprawność), 
zostaną spisane za pomo-
cą jednej z dwóch innych 
metod uzupełniających: 
wywiadu telefonicznego 
wspomaganego kom-
puterowo lub wywiadu 
bezpośredniego przepro-
wadzonego przez rach-
mistrza spisowego, jeśli 
pozwoli na to sytuacja 
epidemiczna.

W Gminie Kobylnica 
funkcjonuje Gminne Biuro 
Spisowe, w którym można 
zasięgnąć informacji na te-
mat NSP 2021.

Szczegółowe informacje 
o NSP znajdą Państwo na 
stronie internetowej Głów-
nego Urzędu Statystyczne-
go https://spis.gov.pl  
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Już od 1 kwietnia rozpoczyna 
się Narodowy Spis Powszechny 
Ludności i Mieszkań 2021

Podróż na Wschód
17 marca uczniowie klasy IV ze Szkoły 
Podstawowej w Kończewie wzięli udział 
w zajęciach z cyklu „Poznajemy Rosję – online", 
organizowanych przez Centrum Kultury 
i Języka Rosyjskiego przy MBP w Słupsku, które 
poprowadziła pani Izabela Dziermańska.

Tematem spo-
tkania była sym-
bolika Rosji. Pod-
czas zajęć dzieci 
zapoznały się m. 
in. z wyglądem 
rosyjskiej flagi 
i symboliką jej ko-
lorów, wyglądem 
i symboliką rosyj-
skiego herbu. Pre-
lekcja dotyczyła 
także charaktery-
stycznych dla Rosji 
sztuk ludowych, 
obyczajów picia 
herbaty i znanych 
postaci z bajek.
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ZAPROSZENIE
Zapraszamy do udzia-

łu w konkursie zespoły 
składające się z uczniów 
i nauczycieli: liceów, tech-
ników i szkół branżowych. 
Do 30 kwietnia 2021 r. 
czekamy na ciekawe  filmy 
i animacje  promujące ko-
lej  jako nowoczesny, bez-
pieczny  i ekologiczny  śro-

dek  transportu  w Europie, 
w Polsce, na Pomorzu lub 
w lokalnym środowisku 
(mieście, gminie, powie-
cie). Dla zwycięzców mamy 
atrakcyjne nagrody.

Informacje o konkursie, 
Regulamin i Formularz 
zgłoszeniowy dostępne są 
na naszej stronie:  https://

p o m o r s k i e r e g i o n . e u /
k o n k u r s - d l a - m o d z i e y -
zielona-europa-kolej-na-
kolej-n1309

Partnerami konkursu są: 
Pomorska Kolej Metropoli-
talna S.A. oraz InnoBaltica 
Sp. z o.o.

Źródło: Pomorskie.eu

Od gier do spotkania z rodowitym Irlandczykiem. 
Dzień Świętego Patryka w Kwakowie

Projekt „Złote Szkoły NBP”

Na początku edukacyjnej drogi
Obchody przypadającego na 17 marca, Dnia Świętego Patryka, na stałe 
wpisały się w kalendarz imprez organizowanych przez nauczycieli Szko-
ły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Kwakowie. Także wczoraj 
na uczniów tej placówki czekało wiele atrakcji związanych z najpopularniej-
szym świętem obchodzonym w Irlandii. Taka forma edukacji ma przybliżać 
młodym ludziom kulturę i tradycję innych europejskich krajów.

W Szkole Podstawowej im. J. Kochanowskiego w Kończewie wystarto-
wał projekt „Złote szkoły NBP”. W projekcie biorą udział uczniowie klasy 
VII. Projekt ma na celu popularyzację wiedzy ekonomicznej w środowi-
skach szkolnych. 

12 marca uczniowie klasy pierwszej Szkoły Podstawowej im. Polskich 
Noblistów w Sycewicach złożyli ślubowanie. Dla wszystkich pierwszaków 
pasowanie na ucznia to wyjątkowo podniosła chwila. 

- Jak co roku na  uczniów 
czekały gry i  zabawy doty-
czące Dnia Świętego Patryka, 
w  tym między innymi tema-
tyczna gra memory, tęcza sen-
soryczna oraz zdjęcia w skrza-
tobudce. Jednak w  tym roku, 
na nasze zaproszenie, uczniów 
odwiedził największy skrzat 
Leprechaun na  świecie, czyli 
jedna z  najbardziej charakte-
rystycznych postaci kojarzo-
nych z tym świętem. W tę rolę 
wcielił się rodowity Irland-
czyk, Owen Butler – mówi Ka-
tarzyna Wieczorek, nauczyciel 
języka angielskiego w  kwa-
kowskiej szkole.

Spotkanie z  rodowitym Ir-
landczykiem, który od pew-
nego czasu mieszka w  Polsce, 

było dla wielu uczniów pierw-
szą okazją do rozmów w języ-
ku angielskim z osobą, dla któ-
rej jest to język ojczysty.

- Pytali go między inny-
mi o  to, czy  podoba mu się 
w Polsce, co lubi robić w wol-
nym czasie oraz jakie jest jego 
ulubione zwierzę. Pan Owen 
z  kolei opowiadał uczniom 
o  obchodach Dnia Świętego 
Patryka w  Irlandii oraz  uczył 
ich tematycznego słownictwa 
w  języku angielskim, związa-
nego z  tym świętem – tłuma-
czy Wieczorek.

Tego dnia odbył się szkolny 
konkurs na  najlepszy kape-
lusz Leprechauna. Uczniowie 
prześcigali się w tworzeniu jak 
najbardziej okazałych projek-

tów, a  liczba przygotowanych 
przez nich nakryć głowy była 
naprawdę imponująca. W oce-
nie tego najatrakcyjniejszego 
pomógł także gość z  Irlandii. 
Później spotkał się online tak-
że z uczniami starszych klas.

Tym samym, mimo ograni-
czeń, uczniowie z  Kwakowa 
już po raz piąty wzięli udział 
w  międzynarodowych obcho-
dach Dnia Świętego Patryka, 
zaś spotkanie z  rodowitym 
Irlandczykiem było   kolejną 
inicjatywą podjętą przez na-
uczycieli tutejszej szkoły, któ-
ra miała zachęcić uczniów do 
poszerzania wiedzy z  zakresu 
języków obcych oraz  pozna-
wania kultury czy  obyczajów 
innych krajów.

Ideą programu jest przy-
gotowanie młodzieży do 
bezpiecznego i swobodnego 
poruszania się w świecie fi-
nansów. Program aktywizu-
je nauczycieli i uczniów do 
podejmowania zespołowych 
inicjatyw na rzecz swojej 
szkoły i najbliższego otocze-
nia, przybliżając zagadnienia 
ekonomiczne w nowatorski 
i przystępny sposób. Zespoły 
nazwane Drużynami Amba-
sadorów Edukacji Ekonomicz-
nej ubiegają się o tytuł „Złotej 
Szkoły NBP”, wykonując okre-
ślone w programie zadania. 
Spośród wszystkich szkół 
z tytułem „Złota Szkoła NBP” 
są wybierane i nagradzane te, 
które będą autorami najlepiej 

zrealizowanych zadań. Za-
mysłem NBP jest stworzenie 
ogólnopolskiej sieci Złotych 
Szkół NBP, które będą lidera-
mi w dziedzinie upowszech-
niania wiedzy o finansach.

Pierwsze zajęcia, które od-
były się 17.03.2021 r., popro-

wadził pan Dariusz Lewiński, 
ekspert finansowy. Na spo-
tkaniu omówiony został 
temat, „Sztuka pomnażania 
oszczędności”. Kolejnym te-
matem było „Pierwsze kon-
to bankowe i własne karty 
płatnicze”. 

– Ślubuję być dobrym uczniem, dbać 
o dobre imię szkoły, uczyć się pilnie i być do-
brym kolegą. Swym zachowaniem i nauką 
będę sprawiać radość rodzicom i nauczycie-
lom – ślubowali uczniowie, a następnie stali 
się prawdziwymi uczniami ze wszystkimi 
przywilejami i obowiązkami uczniowskimi. 

Wszyscy pierwszoklasiści zobowiąza-

li się być pilnymi w nauce i wzorowymi 
w zachowaniu. Obiecali także godnie re-
prezentować dobre imię szkoły. Program 
artystyczny dla młodszych koleżanek i kole-
gów przygotowali uczniowie starszych klas. 
Uroczystość z powodu panującej pandemii 
przebiegała z zachowaniem zasad reżimu 
sanitarnego.

Kobylnicki Budżet Obywatelski to szczegól-
ny sposób decydowania o części wydatków 
publicznych. Istotą budżetu obywatelskiego 
jest umożliwienie mieszkańcom Gminy pod-
jęcia decyzji odnośnie celów, na jakie zostanie 
przekazana część środków z budżetu gminne-
go. Dzięki temu każda osoba stale zamieszku-
jąca na terenie Gminy Kobylnica może sa-
modzielnie zgłaszać, a potem decydować  
w głosowaniu, na jakie zadania pieniądze 
z budżetu obywatelskiego zostaną prze-
znaczone.

Jak zgłosić zadanie?
Poprzez formularz zgłoszeniowy dostępny 

na stronie https.//kobylnica.budzet-obywatel-
ski.org lub skanem na adres e-mail: kobylnica@
kobylnica.pl oraz przez dostarczenie formularza  
w wersji papierowej do Biura Obsługi Intere-
santów Urzędu Gminy Kobylnica ul. Główna 20  
w Kobylnicy.

Kiedy można zgłosić zadanie?
Zadania zgłaszać można od 29 marca do 

29 kwietnia 2021 roku. 
Wszystkie informacje w zakresie Kobylnickie-

go Budżetu Obywatelskiego znajdują się na plat-
formie kobylnica.budzet-obywatelski.org w Za-
sadach KoBO 2022, będących załącznikiem nr 1  
do uchwały Nr VII/63/2019 Rady Gminy Ko-
bylnica z dnia 28.03.2019r. oraz w Zarządzeniu  
Nr 45/2021 Wójta Gminy Kobylnica z dnia 18 lu-
tego 2021r. w sprawie przeprowadzenia Kobyl-
nickiego Budżetu Obywatelskiego na rok 2022.

Jeżeli mają Państwo jakiekolwiek pytania 
prosimy o kontakt pod nr: (59) 858 62 00 w. 241, 
245, mailowo na adres: kobylnica@kobylnica.
pl lub osobiście w Biurze Obsługi Interesan-
tów Urzędu Gminy Kobylnica ul. Główna 20 po 
uprzednim telefonicznym umówieniem się 
w poniedziałki od 8.00 do 16.30, od wtorku 
do czwartku w godz. 8.00  –  15.30 w piątek 
od 8.00 do 14.30. 

Szanowni Państwo, 
Mieszkańcy Gminy Kobylnica!
Informujemy o kolejnej VII edycji Budżetu Obywatelskiego 
w Gminie Kobylnica na 2022 rok.

Spotkanie z rodowi-
tym Irlandczykiem, 
w ramach obcho-
dów Dnia Świętego 
Patryka, było dla 
dzieci sporym zasko-
czeniem

Pierwszoklasiści nie kryli emocji związanych 
z przyjęciem ich w szeregi szkolnej społeczności
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Projekt „Na co idą moje pieniądze”, do 
którego dołączył kobylnicki samorząd, 
ma na celu prezentację budżetów miast 
i gmin w bardzo przystępny sposób. 

Źródłem prezentowanych danych są 
aktualne uchwały budżetowe. Przedsta-
wiane są plan dochodów i wydatków 
ogółem, zadania inwestycyjne, budżety 
partycypacyjne oraz tzw. Prognozę PIT. 
W naszych prezentacjach przedstawia-
my planowane zadania inwestycyjne 
oraz Prognozę PIT, z której dowiesz 
się, o ile zwiększyłyby się wpływy do 
budżetu, gdyby podatek dochodowy 
został odprowadzony przez wszystkich 
mieszkańców.

Przekonaj się sam. Wejdź na stronę: 
nacoidamojepieniadze.pl/budzet-gmi-
ny/kobylnica/2021

Wizyta w Gminie Kobylnica była jednym 
z punktów wizyty posła Müllera w swoim 
okręgu wyborczym. Do Kończewa przy-
jechał prosto z Korzybia, by wspólnie 
z Wójtem Leszkiem Kulińskim przyjrzeć 
się rozbudowywanej szkole w Kończewie. 
To inwestycja realizowana w ramach rzą-
dowego programu na rzecz zwiększenia 
szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 
2019-2024 o wartości 700 tysięcy złotych. 

Rozbudowa placówki zakłada dobudo-
wanie do istniejącej szkoły obiektu szkol-
nego z pomieszczeniami sali przedszkol-
nej i lekcyjnej wraz z wyposażeniem oraz 
elementami funkcjonalnymi szkoły. Inwe-
stycja ta jest bardzo ważna dla najmłod-

szych mieszkańców regionu. 
Spotkanie było także okazją do omó-

wienia znaczenia oraz zaprezentowania 
wyposażenia jednostki OSP Sierakowo, 
rozmów na temat planowanych inwestycji 
drogowych. Na zakończenie wizyty Piotr 
Müller wspólnie z Leszkiem Kulińskim 
oglądali postęp prac przy budowie lapida-
rium w Sierakowie. 

- Bardzo cieszę się z takich dni jak ten, 
gdzie mam okazję spotkać się z samorzą-
dowcami i zobaczyć postępy w realizacji 
prac inwestycyjnych. Oby nasze Pomorze 
nadal tak prężnie się rozwijało – podsu-
mowywał poseł. Otwarcia posiedzenia i po-

witania przybyłych członków 
zarządu, dokonał Wójt Le-
szek Kuliński prezes zarządu 
oddziału gminnego ZOSP 
RP w Kobylnicy. Podczas ze-
brania zarządu poruszono 
dotychczas podejmowane 
działania, w tym również te 
związane z walką z pandemią 
koronawirusa. Spotkanie było 
też okazją do określenia ce-
lów na przyszłość i omówie-
nia kolejnych planowanych 
działań. 

Kolejny Zjazd Zarządu Od-
działu Gminnego ZOSP RP 
w Kobylnicy planowany jest 
na koniec kwietnia.

Udział w zebraniu wzięli: 
Wójt Leszek Kuliński prezes 
zarządu oddziału gminne-
go ZOSP RP w Kobylnicy, 
Sekretarz Gminy Radosław 
Krawczyk, druh Robert Smy-

sło – komendant gminny 
OSP, druhna Agata Lesiecka 
sekretarz zarządu oddziału 
gminnego ZOSP RP, druh 
Grzegorz Jopek kronikarz 
zarządu oddziału gminne-
go ZOSP RP, druh Roman 
Wilkos prezes OSP Wrząca, 
druh Arkadiusz Knut prezes 

OSP Sycewice, druh Krzysz-
tof Woźniak naczelnik OSP 
Sycewice, druh Szymon Kłak 
prezes OSP Sierakowo, druh 
Adam Tates prezes OSP Lu-
lemino, druh Andrzej Woj-
taszek prezes OSP Lubuń, 
druh Wojciech Jaśkiewicz 
prezes OSP Kruszyna.

Do projektu zrekrutowane zostały 4 rodziny, 
które już w marcu rozpoczną wsparcie psycho-
loga, logopedy i mediatora rodzinnego. Dzieci 
będą mogły skorzystać ze wsparcia w postaci 
treningów umiejętności społecznych. Będą 
także prowadzone warsztaty dla kobiet „Per-
fekcyjna Pani Domu” oraz warsztaty rodzi-
cielskie dla rodziców, które jednak z powodu 
pogarszającej się sytuacji związanej z wystę-
powaniem wirusa Covid 19, muszą zostać 
przeniesione na inny termin. Z powodu za-
mknięcia basenów, kin i teatrów, wyjścia ro-
dzinne do tych miejsc również odbędą się 
w innym czasie. 

Rekrutacja do Projektu jest otwarta 
i ciągła. Ośrodek Pomocy Społecznej zachę-
ca rodziny do zapoznania się z ofertą usług 
w ww. projekcie na stronie internetowej tut. 
Ośrodka, www.opskobylnica.pl oraz stronie 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Słupsku, www.pcpr.slupsk.pl, a także dzwo-
niąc do asystenta rodziny, na numer 721 160 500, 
w poniedziałki w od 7:30 do 16:30, od wtorku 
do czwartku w godzinach od 7:30 do 15:30, 
oraz w piątki w godzinach od 7:30 do 14:30. 
Szczegółowe informacje dotyczące kryteriów 
udziału w projekcie zamieszczone na wyżej 
wymienionych stronach internetowych.

Projekt „Rodzina w Centrum II” realizowany 
jest w ramach Priorytetu 6- Integracja, działa-
nia 6.2. Usługi Społeczne, Poddziałania 6.2.2. 
Rozwój Usług Społecznych Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Województwa Pomor-
skiego na lata 2014- 2020.

Projekt jest współfinansowany ze środ-
ków Europejskiego Funduszu Społecznego 
w ramach Regionalnego Programu Operacyj-
nego Województwa Pomorskiego na lata 2014-
2020r. Wartość projektu wynosi 861 866,66 zł, 
w tym dofinansowanie wynosi 818 773,33 zł.

W związku z realizacją Projektu „Srebrna Sieć 
II” w miejscowości Widzino utworzony zostanie 
Klub Seniora. Osoby w wieku 60+ będą mo-
gły skorzystać z oferty szkoleń oraz spotkań 
o charakterze artystycznym, sportowym, lub 
kulinarnym. Dla uczestników Klubu Seniora 
przewidziano również inne atrakcje w formie 
wycieczek oraz spotkań z seniorami z innych 
gmin z terenu Powiatu Słupskiego. Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Kobylnicy w dalszym 
ciągu przyjmuje zgłoszenia do Klubu Seniora. 

W celu przystąpienia do Klubu Seniora pro-
simy o kontakt z animatorem lokalnych usług 
opiekuńczych w Gminie Kobylnica, panią Joan-

ną Nowe na numer 59 842 96 16 lub 59 842 99 
75 w godzinach od 7:30 do 9:30 od poniedział-
ku do piątku. 

Projekt  „Srebrna Sieć II” realizowany jest 
w ramach Priorytetu 6 – Integracja, Działa-
nia 6.2. Usługi społeczne, Poddziałania 6.2.2. 
Rozwój usług społecznych Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Województwa Pomor-
skiego na lata 2014 – 2020. Projekt jest współ-
finansowany przez Unię Europejską w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego. Cał-
kowity koszt Projektu wynosi 4 290 086,50 zł.  
w tym dofinansowanie wynosi 4 075 582,17 zł.

 Piotr Müller, rzecznik rządu, odwiedził w marcu Gminę Kobylnica. Przyglądał się między innymi 
realizowanym przy dofinansowaniu rządowemu inwestycjom.

Dowiedz się więcej 
o budżecie

Z posłem o inwestycjach

Obradował zarząd 

RODZINA W CENTRUM II

Klub seniora w Widzinie

Czy wiesz, że gmina dostaje zaledwie około 38% Twojego podatku do-
chodowego? Czy wiesz, ile pieniędzy przeznaczane jest na funkcjonowa-
nie komunikacji miejskiej, lokalnej szkoły czy na oświetlenie Twojej ulicy?

Pod znakiem rozmów o dotychczasowym rozwoju, jak i planach na 
najbliższe tygodnie, miesiące i lata, upłynęła wizyta posła Piotra Mül-
lera w Gminie Kobylnica. Rzecznik rządu przyglądał się bliżej między 
innymi rozbudowie Szkoły Podstawowej im. Jana Kochanowskiego 
w Kończewie i powstającemu w sąsiednim Sierakowie lapidarium.

10 marca w sali narad Urzędu Gminy odbył się Zjazd Zarządu 
Oddziału Gminnego ZOSP RP w Kobylnicy. 
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo narodowej maskaradzie

Maska, atrybut człowieka 
a może nawet „ludziopodob-
nych” istot, znany jest od dzie-
siątków tysięcy lat. Najczęściej 
służyła podkreślaniu funkcji 
społecznej, wysokich godności 
i zwyczajnej zabawie. W cza-
sach dworskich balów masko-
wych stanowić miała namiastkę 
zasłony dla szemranych intere-
sów i romansowych intryg. Tak 
się dziwnie plecie, że kiedyś 
w teatrach wszelakich antycz-
nych, chińskich i absurdalnych, 
maseczki nosili aktorzy. Dziś, je-
śli w ogóle grać władza pozwo-
li, maseczki nosi wyłącznie pu-
bliczność porozsadzana zresztą 
na widowni tak gęsto jak te-
legraficzne słupy. Z upływem 
czasu maska zaczęła jednak 
skutecznie służyć w ukrywaniu 
mordy złodziejom, zbrodnia-
rzom i coraz częściej politykom. 
Nam przypadła w udziale rola 
nosicieli maseczek, którzy robić 

to muszą wyłącznie ze strachu! 
Ze strachu przed zarazą, utratą 
życia oraz dolegliwymi karami 
finansowymi za nierespektowa-
nie, prawnie zresztą nieistnieją-
cych przepisów.

Ministerstwo Zdrowia wie-
lokrotnie nas zapewniało, że 
noszenie maseczek nie jest ko-
nieczne i że nie chroni nas przed 
zakażeniem. To nie kto inny tyl-
ko minister Łukasz Szumowski, 
ze swoją zmęczoną twarzą me-
sjasza przekonywał, że masecz-
ki nie chronią przed koronawi-
rusem. Tak twierdził do czasu, 
kiedy stały się „niezbędne” po 
podpisaniu kontraktu z kole-
gą, trenerem narciarskim oraz 
zorganizowanym, nie wiedzieć 
czemu przez KGHM a witanym 
z królewskimi honorami, trans-
porcie chińskich maseczek. Aby 
moc propagandowego przeka-
zu była silniejsza przewieziono 
je największym jednocześnie 

najdroższym w wynajmie sa-
molotem świata, zaprojekto-
wanym i zbudowanym do prze-
wożenia rosyjskiego promu 
kosmicznego „Buran”. Niektórzy 
„specjaliści” w czasach masecz-
kowego kryzysu zalecali nam 
twarzowe osłony z przero-
bionych biustonoszy a nawet 
worków do odkurzaczy. Dziś 
każdy szalik, bandana, komin 
czy chusta są już passe'a z za-
lecanymi niegdyś przyłbicami 
można się teraz tylko na Grun-
waldzkie Pola wybrać. Pewnie 
z nostalgią wspominamy czasy, 
kiedy do poważnego urzędu 
a nawet byle jakiego banku, 
zamaskowanej osobie wstęp 
wzbroniony był. Na wszelkich 
manifestacjach i zgromadze-
niach noszenie masek było 
karalnym wykroczeniem. Dziś 
jednakowe maski noszą po-
licjanci powołani do ochrony 
tych zgromadzeń i faszyści 

zgromadzenia te organizujący. 
Kochana władza pewnikiem 
ma rację zmuszając obywateli 
do stosowania radykalnych na-
kazów i zakazów chroniących 
nasze zdrowie i życie, tylko dla-
czego robi to bezprawnie choć 
absolutne stanowienie prawa 
posiada w swych rękach. Inna 
sprawa to obywatelskie koszty 
tych restrykcji. Przedsiębior-
com, artystom, usługodawcom 
rząd płaci a przynajmniej obie-
cuje, głodowe rekompensaty 
poniesionego uszczerbku na 
kapitale. Szary elektorat koszt 
chronienia obywateli przed 
koronawirusem musi ponosić 
z własnej, najczęściej mało za-
sobnej kieszeni. Oczekiwać na-
leży tylko, że Macierewicz każe 
nam na manewry przyjechać 
własnym czołgiem a gdyby 
nawet wydał rozkaz „na ramię 
broń” to rower też nam kupić 
powinien. Tymczasem, jeśli 

uznać za miarodajne opinie 
ekspertów i rządowych dorad-
ców, to maseczkę chirurgiczną 
nosić można nieprzekraczalnie 
do 30-40 minut a późnie jest 
nieprzydatna i nieskuteczna, 
a nawet jak twierdzą niektó-
rzy, szkodliwa. W tej sytuacji 
osławione 500+ idzie psu pod 
maseczkę pod ogonem zało-
żoną. Na aukcjach można kupić 
opakowanie 50 sztuk w cenie 
990 zł. Pojedyncza maseczka 
chirurgiczna to koszt od 10 do 
15 złotych. Maseczki „filtrujące 
antywirusowe” a także z „po-
włoką wirusobójczą”, osiągają 
ceny od 60 do nawet 400 zł za 
sztukę. Nakaz noszenia „profe-
sjonalnych” maseczek powstał 
zapewne z powodu zalegają-
cych w Agencji Rezerw Materia-
łowych i na Orlenie, chińskich 
maseczek rosyjskim samolotem 
do Polski sprowadzonych. Po-
szły jednak jak świeże bułeczki, 

choć żadna placówka służby 
zdrowia za darmo ich nawet 
przyjąć nie chciała. U nas ma-
seczki ponoć kupuje się „nawet 
od diabła”. Tymczasem w RFN 
za załatwienie producento-
wi rządowych kontraktów na 
sprzedaż przedmiotowych 
maseczek, w stan oskarżenia 
postawiono posła CSU dokto-
ra prawa George’a Nüssleina. 
Pewnie prezydent Frank-Walter 
Steinmeier ułaskawi go przed 
wydaniem wyroku albo jak 
w przypadku niejakiego Obajt-
ka, prokuratura oskarżenie 
w stosownym czasie wycofa! 
Media zdejmują z Obajtka ma-
skę wójta, który wszystko może 
a Kaczyński ubiera go w maskę 
bohatera narodowego. Po licz-
nych publikacjach prasowych 
król Orlenu jest jednak nagi. 
Nawet w masce bożego poma-
zańca jest pan bez majtek panie 
Obajtek. Ot takie polskie „Zerro”.

 W środowiskach samorządowych 
umacnia się powszechne przekonanie, 
że rządzącą dziś frakcja parlamentarna 
nie darzy samorządu terytorialnego 
zbytnią sympatią, a jej długofalowym 
celem jest stopniowe rozmontowy-
wanie autonomii lokalnej. Rosną więc 
w środowiskach samorządowych 
obawy czy nie zagraża nam recydywa 
znanego z niedawnej historii centra-
lizmu. Z dnia na dzień zmniejsza się 
wpływ samorządów lokalnych na po-
dział środków płynących z Unii Euro-
pejskiej, a także sprawiedliwy podział 
środków z budżetu państwa. Dla 
przykładu podam tu tylko subwencję 
oświatową jaką budżet państwa wi-
nien jest przekazywać organom sa-
morządowym zlecając im wykonanie 
swojego obowiązku konstytucyjne-
go. W roku 2020 subwencja oświato-
wa przekazana przez budżet państwa 
naszej gminie wynosiła 13.368 000 
zł. Wydatki zaś na zadania, które po-
winny być finansowane z subwencji 
wyniosły 17 734 000 zł. Gmina więc 
z własnego budżetu dołożyć musiała 
4.366.000 zł czyli ok. 32% własnych 
środków. W roku 2021 plan finanso-
wy wygląda jeszcze mniej korzystnie, 
bo gmina w roku bieżącym będzie 
musiała z własnych dochodów do-
łożyć do oświaty 7.145.000 zł  czyli 
38% własnych środków. Choć stara-
my się, jako samorząd gminny, indy-
widualnie a także poprzez krajowe 

organizacje samorządu terytorialne-
go wpływać na podejmowane przez 
polski rząd decyzje.                

To jednak nie zawsze działania te 
przekładają się na oczekiwane efekty 
i postanowienia władz centralnych. 
Nasze inicjatywy mają na celu po-
zyskanie możliwie największej puli 
unijnych środków, na rozwój oraz 
na zaspokojenie społecznych ocze-
kiwań i potrzeb naszych mieszkań-
ców. Chcemy też, aby samorządowa 
aktywność i społecznikowska pasja 
mieszkańców stanowiły podstawo-
we kryterium dystrybucji wszelkich, 
dzielonych centralnie funduszy. Na-
sza gmina w ostatnich kilku latach, 
nie czekając na żadne centralne 
decyzje pozyskała znaczące środki 
z funduszy europejskich. W ostatnich 
kilku latach nasz budżet z tego źródła 
zasiliło ponad 50 mln. zł. Dla porów-
nania podam Państwu tylko że rocz-
ny budżet naszej gminy to ponad 90 
mln  złotych. Pozyskane środki prze-
znaczyliśmy na termomodernizację 
budynków użyteczności publicznej 
i źródła energii odnawialnej. Znacz-
ne środki przekazaliśmy na dopo-
sażenie jednostek OSP, budowę 
nowych obiektów kultury, moderni-
zację oświetlenia ulicznego, a także 
budowę dróg lokalnych. Z programu 
europejskiego znaczące wsparcie 
otrzymały też programy senioralne 
i edukacyjne. Środki unijne zasiliły 
również fundusze przeznaczone na 
modernizację obiektów szkolnych 
i sportowych. 

Szanowni Państwo
Kiedyś, a był to wiek XVIII amerykań-

ski polityk i uczony Benjamin Franklin, 
jeden z ojców założycieli Stanów Zjed-
noczonych powiedział: Na tym świe-
cie pewne są tylko dwie rzeczy, śmierć 
i podatki. Co do tej śmierci można 
mieć ideologiczne wątpliwości, bo 
ponoć istnieje życie pozagrobowe. 
Podatki są jednak nieuniknione, bo 
z nich tworzy się fundament społecz-
nego bytu wszelkich wspólnot istot 
myślących. Dlatego też, oprócz środ-
ków europejskich i dotacji państwo-
wych, niezmiernie ważne są te mniej-
sze fundusze, które tworzą i którymi 
dysponują mieszkańcy. Są to właśnie 
podatki i opłaty lokalne, które wpły-
wają do budżetu gminy. Duży wpływ 
na stan budżetu każdej społeczności 
ma każdy, kto płaci przynależny mu 
podatek w rzeczywistym miejscu 
swojego zamieszkania, w miejscu 
w którym jego rodzina korzysta ze 
wszystkich dóbr socjalnych, w tym 
powszechnej oświaty, dostępu do kul-
tury, podstawowej opieki zdrowotnej 
rozrywki i rekreacji. Z każdej złotówki 
rozmienionej na drobne 100 groszy, 
które wykazujemy w naszym zeznaniu 
podatkowym do kasy lokalnego sa-
morządu trafia  38 gr. Reszta, w okre-
ślonych proporcjach zasila budżet 
powiatowy, wojewódzki i centralny, 
na których wysokość i redystrybucje 
żaden samorząd szczebla podstawo-
wego wpływu jakiegokolwiek nie ma. 
Rzecz w tym, aby te środki dzielone 
były sprawiedliwie, a kryterium ich 

podziału nie miało żadnego kontekstu 
politycznego. To, że nie mamy dużego 
wpływu na wysokość środków, które 
do nas trafiają  ze szczebla centralne-
go, nie zmienia faktu, że sami, kolek-
tywnie decydujemy o kształcie budże-
tu i sposobach wydawania naszych 
budżetowych pieniędzy. Dbajmy więc 
o to, utożsamiając  się z  naszą wspól-
notą samorządową, by trafiły one do 
właściwego samorządu.

 Niech Twój PIT stanie się deklaracją 
lokalnego patriotyzmu.

 
Szanowni Państwo           
 Jako samorządowiec jestem zanie-

pokojony toczącymi się w kuluarach 
sejmowych przetargami politycznymi 
nad wciąż niejasnymi propozycjami 
podziału środków z budżetu Unii Eu-
ropejskiej dla Polski na lata 2021-2027, 
Przedłożona do konsultacji propozy-
cja podziału środków nie zawiera uza-
sadnienia ich podziału, a zatem trud-
no mówić o jakimkolwiek uczciwym 
logarytmie czy zasadach ich sprawie-
dliwej dystrybucji. 

W czasie kryzysu gospodarcze-
go spowodowanego pandemią 
wszystkim nam powinno zależeć na 
rzetelnym i szybkim podziale unij-
nych środków. Tylko w ten sposób 
mogą one bez zbędnej zwłoki tra-
fić do lokalnych przedsiębiorców, 
wspólnot mieszkaniowych i orga-
nizacji pozarządowych. Kuluaro-
we dywagacje bez przedstawienia 
kryteriów podziału funduszy mogą 
przynieść negatywne konsekwen-

cje dla wszystkich samorządów lo-
kalnych.

Planowane wsparcie finansowe 
ze środków UE ma w sposób zna-
czący wpłynąć na rozwój i wyjście 
z kryzysu, w którym znalazło się 
wiele grup społecznych. Pomoc 
rządu w tym przypadku może być 
uzupełnieniem, ale nie wyczerpie 
wszystkich potrzeb. Dlatego też 
z pełną odpowiedzialnością po-
winniśmy podchodzić do naszych 
zobowiązań podatkowych. Biblijna 
sentencja quae sunt caesaris, caesa-
ri; et quae sunt Dei, Deo  (cesarzo-
wi, co cesarskie, a Bogu, co boskie) 
towarzyszyć powinna naszemu poj-
mowaniu tego obowiązku. Tak jest 
uczciwie wobec wspólnoty i wobec 
współmieszkańców, którzy sumien-
nie tę powinność spełniają.

 Szanowni Państwo
Z okazji zbliżających się Świąt Wiel-

kanocnych proszę przyjąć serdeczne 
życzenia wszelkiej pomyślności w ży-
ciu rodzinnym i zawodowym. W tym 
trudnym okresie pandemii życzę nade 
wszystko dużo zdrowia i wielkiej po-
gody ducha. 

Niech te Święta będą dla Państwa 
okazją do odpoczynku i serdecznych 
spotkań w gronie najbliższych, a świą-
teczny nastrój niech towarzyszy Pań-
stwu przez całe życie.

Publikowana treść 
jest prywatną 
opinią autora.

OkiemWÓJTA



7KURIER SOŁECKI

Czy pandemia koro-
nawirusa wpłynęła na 
funkcjonowanie państwa 
ośrodka? 

Edyta Pudzianowska, pre-
zes Fundacji „Dziki Azyl”: 
Ośrodek funkcjonuje cały 
czas normalnie, przyjmuje 
zwierzęta. Zostały wprowa-
dzone dodatkowe proce-
dury przyjęcia zwierząt do 
ośrodka. Wiele rzeczy, które 
używamy na co dzień takie 
jak rękawiczki jednorazo-
we, środki do dezynfekcji, 
odkażania i inne z dnia na 
dzień podrożało nawet o kil-
kaset procent. Niestety, od 
momentu wprowadzenia 
obostrzeń musieliśmy zre-
zygnować z wolontariuszy, 
którzy byli dla nas ogrom-
nym wsparciem. Na chwilę 
obecną w ośrodku pomaga 
kilku stałych wolontariuszy. 
Musieliśmy odwołać wszyst-
kie zaplanowane spotka-
nia, prelekcje edukacyjne 
z dziećmi i młodzieżą. Mamy 
nadzieję, że wszystko szyb-
ko wróci do stanu sprzed 
pandemii. 

Czy odbierali państwo 
sygnały od osób, które 
nie wiedziały, jak pora-
dzić sobie ze zwierzętami 
w czasie obowiązywania 
zakazów związanych na 
przykład z przemieszcza-
niem się? 

Zdarzały się przypadki, 

że zabieraliśmy zwierzęta 
z posesji prywatnych, gdzie 
jej mieszkańcy byli na kwa-
rantannie. Większość osób 
kontaktowała się z nami 
telefonicznie i po uzyska-
niu wskazówek zabezpie-
czone zwierzę przywoziło 
do ośrodka. Z roku na rok 
rośnie świadomość społe-
czeństwa i ludzie są świado-
mi tego, że pozostawienie 
zwierzęcia rannego, cho-
rego czy osieroconego jest 
zazwyczaj równoznaczne 
z jego śmiercią. 

Dużo mówi się teraz 
o skutkach ekonomicz-
nych pandemii, w ujęciu 
przeciętnego obywatela. 
A to przecież on jest naj-
częściej tą osobą, która 
wspiera ośrodek. Czy za-
interesowanie wsparciem 
zmalało? 

Czas pandemii to niezwy-
kle trudny okres dla wie-
lu osób. Ludzie zaczęli się 
liczyć z każdym groszem. 
Nasz ośrodek funkcjonuje 
głównie dzięki darowiznom 
i datkom, niestety skutki 
pandemii odczuliśmy już na 
samym początku pojawienia 
się koronawirusa. Wsparcie 
finansowe zmalało zarów-
no od osób prywatnych, jak 
i lokalnych przedsiębiorców. 
Ogromnym wsparciem były 
dla nas zbiórki darów rze-
czowych dla podopiecznych 
ośrodka organizowane przez 

lokalne szkoły i przedszkola, 
one również zostały bardzo 
ograniczone z powodu za-
mknięcia lub ograniczenia 
pracy placówek. 

Teoretycznie obostrze-
nia wpływały na zmniej-
szoną częstotliwość poru-
szania się. Czy w związku 
z tym zdarzeń, w których 
ucierpiały zwierzaki, było 
mniej? 

Potrzebujących pomocy 
zwierząt było więcej. Gdy 
tylko wprowadzono ograni-
czenia związane z porusza-
niem się, dzikie zwierzęta za-
częły pojawiać się w pobliżu 
siedlisk ludzkich, wiele osób 
zabrało się za prace porząd-
kowe w ogrodach. Przypad-
kowo zwierzęta były ranione 
kosiarkami, niszczone ich 
gniazda z młodymi, a także 
zaatakowane przez psy czy 
koty. Wiele osób miało czas, 
aby przyjrzeć się bliżej ota-
czającej nas przyrodzie, do-
strzegało częściej zwierzęta, 
które wymagają pomocy. 

Jak radzicie sobie pań-
stwo w obecnym czasie? 
Ile zwierząt macie pod 
swoją opieką? 

Jest trudno, nawet bar-
dzo. Za każdym razem, gdy 
pojawiają się problemy fi-
nansowe planujemy ogra-
niczyć ilość przyjmowanych 
zwierząt, ale jak tu odmówić, 

skoro dla wielu z nich jeste-
śmy ostatnią deską ratunku. 
Mamy wspaniałych lekarzy 
weterynarii, którzy pocze-
kają zawsze z zapłatą za le-
czenie, mamy wspaniałych 
Wolontariuszy, na których 
pomoc zawsze możemy li-
czyć, bez nich i wszystkich 
osób, które wspierają na-
szą działalność, ośrodek by 
nie istniał, nie moglibyśmy 
pomagać tym zwierzętom. 
W ośrodku na chwilę obecną 
jest około 150 zwierząt, są to 
między innymi jeże, bociany 
białe oraz czarny, sarny, lisy, 
zające, wiewiórki, łabędzie, 

kaczki, gęś, wydry, mewy, 
puszczyki, gołębie i inne 
drobne gatunki ptaków oraz 
dwa jenoty i szop pracz, 
które pod naszą opieką po-
zostaną dożywotnio. Więk-
szość z nich jak tylko pogoda 
się ustabilizuje powróci do 
środowiska naturalnego. 

Czy problemy związane 
z finansami minęły? 

Chcielibyśmy robić to, co 
robimy, nie martwiąc się jak 
zapłacimy za leczenie, po-
karm czy rachunki za media. 
Przez pandemię koronawiru-

sa sytuacja finansowa wielu 
ośrodków rehabilitacji dzi-
kich zwierząt oraz schronisk 
dla zwierząt drastycznie się 
pogorszyła, nasza również. 
Mimo wszystkich przeciwno-
ści się nie poddajemy. Stara-
my się pomagać trafiającym 
pod naszą opiekę zwierzę-
tom najlepiej jak umiemy, 
staramy się im zapewnić jak 
najlepsze warunki bytowe, 
one na to zasługują. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Fot. materiały prywatne

Problemy organizacji 
zajmujących się zwierzętami
W związku z trwającą pandemią koronawirusa w trudnej sytuacji znalazł się ośrodek rehabilitacji dzikich zwierząt. Gwałtownie drożejące środki higieny 
i brak wsparcia ze strony wolontariuszy powodują, że prowadząca je Fundacja „Dziki Azyl” musi mierzyć się z kolejnymi problemami. Chcielibyśmy robić 
to, co robimy, nie martwiąc się jak zapłacimy za leczenie, pokarm czy rachunki za media – przyznaje Edyta Pudzianowska. 

W Y W I A D  K U R I E R A

Chcielibyśmy robić to, co robimy, nie martwiąc się jak zapłacimy za 
leczenie, pokarm czy rachunki za media – przyznają władze Fundacji.

Czas pandemii to niezwykle trudny okres dla wielu osób. Ludzie zaczęli się liczyć 
z każdym groszem – mówi zaniepokojona Edyta Pudzianowska. Pieniądze pomaga-
ją w przywracaniu do zdrowia chorych zwierząt.

Większość zwierząt, które przebywa w kobylnickim ośrodku, po odzyskaniu pełnej 
sprawności, powróci do środowiska naturalnego.
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W pierwszych latach działalności na wy-
posażeniu znalazł się wózek ciągnikowy 
z motopompą i sprzętem, który przeka-
zała Komenda Powiatowa Straży Pożarnej 
w Słupsku. Był on garażowany w drewnianej 
szopce, którą wypożyczył bezpłatnie do cza-
su wybudowania remizy Henryk Wrześniak.

Remiza z jednym pomieszczeniem garażo-
wym i magazynkiem została wybudowana 
w latach 1974 – 1975. Pod koniec lat 70. XX 
wieku strażacy w czynie społecznym wybu-
dowali chodnik wiejski z płytek betonowych.

W latach 80. remiza OSP została rozbu-
dowana: powstały dwa garaże i duża świe-
tlica, a w miejscu starego garażu została 
utworzona sala tradycji.

W latach 1988 – 1993 druhna Janina Smy-
sło była członkinią Zarządu Głównego ZOSP 
RP w Warszawie oraz założycielką drużyny 
młodzieżowej.

W latach 1992 – 1999 druh Czesław Skó-
ra członek OSP Sierakowo pełnił funkcję 
Komendanta Gminnego OSP. Druh Cze-
sław na zawsze związany był z ochotniczą 
strażą pożarną, tworzył ją razem z innymi. 
To dla niej oddał serce i duszę. Wyszkolił 
i wychował młodzież strażacką w Sierako-
wie, pełnił funkcję naczelnika. Dziś w zmo-
dernizowanej remizie OSP wisi strażacki 
sztandar. Mało kto wie, że inicjatorem 
ufundowania sztandaru i wybudowania 
remizy był właśnie druh Czesław.

Od 23 lutego 1995 roku OSP należy 
do Krajowego Systemu Ratowniczo – 
Gaśniczego.

W 1996 roku w Sierakowie odbyły się 
gminne zawody sportowo-pożarnicze dru-
żyn OSP. Wygrali gospodarze, przed Syce-
wicami, Kruszyną, Lubuniem i Wrzącą oraz 
25-lecie OSP Sierakowo. Jednostka została 
odznaczona brązowym medalem  „Za Za-
sługi dla Pożarnictwa”. Dekoracji sztandaru 
dokonał Zastępca Komendanta Wojewódz-
kiego w Słupsku st.bryg. Zenon Kapiszka 
w obecności Komendanta Rejonowego PSP 
bryg. Adama Biechońskiego, Komendanta 
Gminnego OSP druha Czesława Skóra oraz 
Wójta Gminy Kobylnica Jerzego Makarowa.

W lipcu 2001 roku prezesem OSP był druh 
Robert Smysło (na co dzień zawodowy stra-
żak, który pełnił służbę jako zastępca dowód-
cy JRG 3 w Ustce), a na wyposażeniu OSP 
znajdowało się m.in.: dwudziestoletni ciężki 
wóz bojowy marki Jelcz GCBA 6/32, radiosta-
cja, przenośna lampa halogenowa, pompa 
pływająca oraz piła do cięcia drewna. 

7 sierpnia 2002 roku jednostka OSP 
otrzymała wóz gaśniczy marki SCANIA 
od zaprzyjaźnionej gminy Osthammar ze 
Szwecji. Przekazanie wozu połączone 
zostało ze sprawdzeniem gotowości 
bojowej wszystkich OSP Gminy Kobyl-
nica na stadionie w Sycewicach. Wójt 
Leszek Kuliński przekazał załodze OSP 
kluczyki do Scani.

W 2004 roku dzięki życzli-
wości władz samorządo-
wych szweckiej gminy 
Osthammar oraz zaanga-
żowaniu szweckich stra-
żaków jednostka OSP 
Sierakowo wzbogaciła 
się o kolejny wóz bojo-
wy SCANIA. Przekazanie 
tego, jakże pięknego 
prezentu, odbyło się 6 

października na placu przed remizą OSP. 
Kluczyki do samochodu od szweckich stra-
żaków odebrał wójt Leszek Kuliński. Dar 
był efektem bardzo dobrej współpracy po-
między gminami.    

W listopadzie 2004 roku Jelcz GCBA 6/32 
został przekazany jednostce OSP Dzianisz 
Dolny z zaprzyjaźnionej gminy Kościelisko. 
Strażacki wóz OSP Sierakowo odbył długą 
podróż z nad morza do tatr. 

Od 2006 roku druh Robert Smysło czło-
nek OSP Sierakowo pełni funkcję Komen-
danta Gminnego OSP po dziś dzień.

17 września 2011 roku w Sierakowie od-
było się uroczyste poświęcenie i przekazanie 
nowo zakupionego średniego samochodu 
ratowniczo – gaśniczego MAN TGM 13.290. 
Uroczystość połączona została z obchodami 
40. rocznicy założenia jednostki OSP. Zakup 
samochodu finansowany był m.in. ze środ-
ków Gminy Kobylnica oraz Komendy Głów-
nej PSP. Ta niezwykle doniosła uroczystość 
zgromadziła na placu przed remizą strażacką 
wielu dostojnych gości reprezentujących 
władze samorządowe, służby mundurowe 
oraz delegacje jednostek OSP. Wcześniej 
w miejscowym kościele odbyła się Msza 
Święta w intencji strażaków i ich rodzin.

Jednostka OSP ma na swoim koncie mnó-
stwo sukcesów, zdobywała puchary i czoło-
we lokaty na zawodach gminnych, powiato-
wych, rejonowych i wojewódzkich. 

W III kwartale 2018 roku jednostki OSP 
Gminy Kobylnica otrzymały nowoczesny 
sprzęt ratowniczy zakupiony w ramach 
dwóch programów finansowanych z budże-
tu Gminy Kobylnica oraz ze środków Euro-
pejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
w ramach RPO WP na lata 2014-2020 na do-
posażenie jednostek OSP powiatu słupskie-
go działających w ramach KSRG, jak również 
ze środków Funduszu Pomocy Pokrzywdzo-
nym oraz Pomocy Postpenitencjarnej (dalej: 
Funduszu Sprawiedliwości), którego dyspo-
nentem jest Minister Sprawiedliwości. Uro-
czystość przekazania całego sprzętu odbyła 
się na placu przed remizą OSP.

W 2019 roku Tomasz „Cukin” Żuk stwo-
rzył piękny mural na budynku remizy OSP 
Sierakowo. Wyjątkowe graffiti ukazujące 
przebieg akcji gaśniczej wykonane zostało 
przez jednego z topowych artystów. Mural 
w pełni oddaje charakter i trud służby, jaką 
codziennie pełnią strażacy – ochotnicy.

Od chwili powołania szczyci się zaanga-
żowaniem w swoich ochotniczych szere-
gach dziewcząt.

Prezesi OSP: Edmund Kawalec, 
Władysław Kłak, Karol Dębiak, 

Robert Smysło, Zdzisław Si-
wiec, Szymon Kłak - obecnie.

Naczelnicy OSP: Mieczy-
sław Smysło, Stefan Smy-
sło, Czesław Skóra, Janusz 

Dróżdż, Mariusz Kowal-
czyk, Sławomir Wrze-

śniak, Krystian Tka-
czyk - obecnie.

Grzegorz Jo-
pek – Kronikarz 
Zarządu Oddziału 
Gminnego ZOSP 
RP w Kobylnicy 
i kronikarz OSP 
Wrząca.

5050 Remiza strażacka jest sercem Sierakowa. OSP powstała w 1971 
roku. Jej inicjatorem i założycielem był Mieczysław Smysło, 
którego wsparli Henryk Wrześniak, Edmund Kawalec, Kazimierz 
Szkodziński, Władysław Kłak, Eugeniusz Skóra, Kazimierz Pietru-
szewski, Stefan Smysło oraz Tadeusz Dróżdż. 

OSP Sierakowo
lat
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Czy wilki są groźne dla 
człowieka?

Piotr Der, komendant Stra-
ży Gminnej w Kobylnicy: Wilk, 
choć jest drapieżnikiem, który 
z racji swoich uwarunkowań 
(rozmiar, uzębienie, szybkość) 
może być niebezpieczny dla 
człowieka, to jednak z regu-
ły boi się ludzi i unika z nimi 
kontaktu, gdyż z natury jest 
zwierzęciem płochliwym. Dla-
tego też spotkania pomiędzy 
człowiekiem a wilkiem mają 
charakter incydentalny.

Jak w tym kontekście wy-
gląda bezpieczeństwo oby-
wateli?

W kontekście podejmo-
wanych działań w zakresie 
bezpieczeństwa publicznego, 
należy wskazać, iż zgodnie 
z art. 7 ust 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 roku o samorzą-
dzie gminnym (tekst jednolity 
Dz.U. z 2020 roku, poz. 713 ze 
zm.) zaspokojenie zbiorowych 
potrzeb wspólnoty należy do 
zadań własnych gmin. Potrze-
by te zatem obejmują sprawy 
związane z bezpieczeństwem 
obywateli, dlatego też zapew-
nienie bezpieczeństwa lokal-
nej społeczności spoczywa 
w głównej mierze na tym or-
ganie. W Polsce został również 
stworzony system zarządzania 
kryzysowego, który działa na 
każdym szczeblu administra-
cji publicznej. Dlatego też 

kierowanie, monitorowanie, 
planowanie, reagowanie jak  
i usuwanie skutków zagrożeń 
na terenie gmin należy wów-
czas  do wójtów. W związku 
faktem, że wilk objęty jest 
ochroną gatunkową ścisłą na 
podstawie rozporządzenia 
Ministra środowiska z dnia 16 
grudnia 2016 roku w sprawie 
ochrony gatunkowej zwie-
rząt ( Dz. U. z 2016 roku, poz. 
2183 ze zm.), zgodnie z ustawą 
z dnia 16 kwietnia 2004 roku 
o ochronie przyrody istnieje 
możliwość uzyskania zezwo-
lenia na odstępstwa od zaka-
zów wobec osobników wilka 
w celu wyeliminowania powo-

dowanego zagrożenia.

Kto wydaje zezwolenia?

Powyższe zezwolenia wy-
dawane są przez właściwego 
miejscowo regionalnego dy-
rektora ochrony środowiska 
(w zakresie płoszenia), General-
nego Dyrektora Ochrony Środo-
wiska (w zakresie zabijania) oraz 
Ministra Klimatu i Środowiska 
w przypadku, gdy czynności 
maja być wykonane na terenie 
parku. Narodowego. Wniosek 
o wydanie zezwolenia powinien 
zawierać wszystkie informacje 
wymagane w art. 56 ust. 6 usta-
wy o ochronie przyrody.

Jakie działania powinni-
śmy podejmować w sytu-
acjach zagrożenia? Z kim się 
kontaktować?

Najczęstsze sytuacje niebez-
pieczne z udziałem wilka, któ-
re mogą mieć miejsce to wilki 
niewykazujące lęku przed 
człowiekiem, podchodzące 
pod zabudowy posesji i pory-
wające zwierzęta domowe lub 
gospodarskie.

Mając na uwadze bezpie-
czeństwo ludzi oraz zwierząt 
domowych i gospodarskich 
ważnym jest aby:

- trzymać zwierzęta w domu 
lub dobrze zabezpieczonych 

kojcach (psy, koty),
- niepozostawianie psiej 

lub kociej karmy na zewnątrz 
w miejscach, gdzie mogłaby 
być dostępna dla drapieżnika, 
który może przyzwyczaić się 
do stałego i ciągłego dostępu 
do pożywienia,

- niepuszczanie psów bez 
możliwości ich kontroli i bez 
oznakowania umożliwiające-
go identyfikację właściciela 
lub opiekuna, niepuszczanie 
psów luzem po lesie,

- niepozwalanie psu na wy-
chodzenie poza teren gospo-
darstwa i swobodne penetro-
wanie pobliskich  lasów,

- zabezpieczenie pojemni-

ków na odpady komunalne 
przed dostępem dla dzikich 
zwierząt,

- prawidłowe zabezpiecze-
nie zwierząt gospodarskich 
zarówno na posesji jak i pa-
stwiskach.

W momencie stwierdzenia 
sytuacji, w której wilki regular-
nie żerują na pokarmie pozo-
stawionym przez ludzi (nęci-
ska, czatownie fotograficzne, 
kosze i doły na śmieci, kom-
postowniki itp.) należy zawia-
domić Regionalną Dyrekcję 
Ochrony Środowiska w Gdań-
sku. Właściciele zwierząt go-
spodarskich mogą zwrócić 
się do w/w Dyrekcji o pomoc 
w ich zabezpieczeniu, poprzez 
uzyskanie fladr w mb (czerwo-
ne chorągiewki lub taśmy od-
straszające wilka). Dodatkowo 
za szkody wyrządzone przez 
wilki w pogłowiu zwierząt 
gospodarskich przysługuje 
odszkodowanie, które przy-
znawane jest tylko wówczas, 
gdy wnioskujący wyraził wcze-
śniejszą zgodę na wykonanie 
zabiegów zapobiegających 
szkodom oraz jego zwierzęta 
nie pozostawały bez bezpo-
średniej opieki od zachodu do 
wschodu słońca. Jednocześnie 
każdą sytuację dotyczącą za-
grożenia z udziałem wilków 
można zgłaszać do Urzędu 
Gminy Kobylnica lub Straży 
Gminnej w Kobylnicy.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Więcej wilków to więcej obaw
Wilków w Polsce przybyło, bo są pod ochroną od lat. Jednak w związku z rosnącą populacją coraz częściej pojawia-
ją się sygnały o wilkach pojawiających się w sąsiedztwie naszych gospodarstw domowych. Co robić w tej sytuacji? 

W Y W I A D  K U R I E R A
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To nie był łaskawy czas dla czytelni i bibliotek. Uznane za miejsca, w których istnieje duże prawdopodobieństwo rozprzestrzeniania się koronawirusa, co 
chwilę musiały zamykać swoje drzwi przed ludźmi. W tej sytuacji jedynym ratunkiem była zmiana modelu funkcjonowania. Podsumowanie roku, które 
cyklicznie przeprowadzała kobylnicka biblioteka, jest więc podsumowaniem innym, niż zazwyczaj. 

Chyba tak wyjątkowego 
roku w historii czytelnictwa 
jeszcze nie było? 

Renata Sztabnik, dyrektor GBP 
w Kobylnicy: (śmiech) Oj tak, nie 
tylko w czytelnictwie, również 
w bibliotekarstwie i w ogóle 
w całej branży kulturalnej. Nigdy 
bowiem nie zdarzyło się, by bi-
blioteki nie mogły wypożyczać 
książek i musiały zamknąć drzwi 
przed czytelnikami. Przecież na-
wet podczas wojen czy okupacji 
biblioteki, choć w podziemiu to 
jednak działały. Nietypowe sytu-
acje wymagają od nas nietypo-
wych rozwiązań.  W pierwszych 
tygodniach lockdownu biblio-
tekarki korzystając z chwilowej 
nieobecności czytelników skupi-
ły się na pracach wewnętrznych, 
które choć zwykle z pozoru 
niewidoczne dla czytelników są 
niezbędne do prawidłowego 
funkcjonowania biblioteki. Jest 
to m.in. selekcja księgozbioru 
i ubytkowanie, jak również roz-
budowa księgozbioru, porząd-
kowanie. Zamknięcie bibliotek 
dla użytkowników z zewnątrz 
nie oznacza zahamowania roz-
woju księgozbioru. Wręcz prze-
ciwnie, pracowałyśmy nad sys-
tematyczną rozbudową tak, aby 
po otwarciu biblioteki, czytelnicy 
mieli szansę wypożyczenia no-
wości bibliotecznych. Książki 
wydawane są bez względu na 
pandemię, a dbałość o rozwój 
księgozbioru jest naszym pod-
stawowym zadaniem i celem 
statutowym. Zakupy nowości 
bibliotecznych planowane są 
w każdej placówce. Zanim książ-
ka trafi do czytelnika trzeba do-
konać wielu czynności: zrobić 
listę nowości, dokonać analizy 
portali literackich i rankingów 
oraz preferencji i gustów czy-
telników, następnie zamówić 
w najtańszej hurtowni. Obecnie 
zaleca się aby przez minimum 3 
dni nie otwierać kartonu z książ-
kami.  Opracowanie analogowe 
książki a następnie wprowadze-
nie jej do elektronicznego kata-
logu bibliotecznego jest czyn-
nością żmudną i czasochłonną. 
Nie wszyscy wiedzą, że pełna 
procedura wprowadzenia jednej 
tylko pozycji książkowej zajmuje 
blisko pół godziny.

Trudno było odnaleźć się 
w nowej, pandemicznej rzeczy-
wistości takiej instytucji jak bi-
blioteka, która przecież „żyje” 
z kontaktów z ludźmi?

Pandemia z jednej strony 
utrudniła nam wszystkim nor-
malne funkcjonowanie w spo-
łeczności, ale jednak wyzwo-
liła w nas ogromne pokłady 
kreatywności i pomysłowości. 
Przekonaliśmy się, że nawet 
w tak ekstremalnych warunkach 

możemy prowadzić naszą dzia-
łalność. Wkrótce też okazało się 
jak bardzo jesteśmy potrzebni 
naszym mieszkańcom. Kontak-
tów z czytelnikami nam nigdy 
nie zabrakło, bo bibliotekarki 
utrzymywały stały kontakt ma-
ilowy i smsowy z czytelnikami 
np. udzielały informacji nt. inter-
netowego dostępu do książek. 
Ważne były też zwykłe telefo-
niczne rozmowy z czytelnikami, 
często osobami samotnymi, dla 
których wizyta w bibliotece była 
okazją do kontaktów między-
ludzkich. Przedłużająca się kwa-
rantanna i izolacja czytelników 
zmotywowała bibliotekarki do 
podejmowania nowych inicja-
tyw. Otwarcie się na nowe formy 
prezentacji  i komunikacji, nowe 
środki przekazu, nowe techno-
logie, zwłaszcza internet i media 
elektroniczne dały okazję nie 
tylko do podtrzymania kontaktu 
z dotychczasowymi odbiorcami, 
ale także do pozyskania nowych 
użytkowników.  Kolejne tygo-
dnie lockdownu  przyniosły więc 
przeniesienie naszej oferty sta-
cjonarnej do sieci, głównie do fa-
cebooka i na stronę internetową. 
Dzięki uruchomieniu platformy 
do spotkań wirtualnych możli-
we było prowadzenie na żywo 
Dyskusyjnych Klubów Książki, 
warsztatów logopedycznych 
i logorytmicznych, zajęć z cy-
klu Biblioteczny Klub Maluszka, 
a w miejsce znanych i lubianych 
Kreatywnych Sobót powstawały 
tutoriale oraz videorecenzje po-
lecanych książek. 

Na stronie biblioteki publi-
kowane były zabawy dla ma-
luszków, zgadywanki, wierszyki, 
rymowanki, spotkania autorskie, 
linki do ciekawych padletów, qu-
izów, zagadek, tutoriali, kolorowa-
nek i rebusów elektronicznych. 
Niemal codziennie na facebooku 
pojawiały się nowe aktywno-
ści dla naszych mieszkańców, 
wszystko po to, by nie stracić na-
turalnej więzi pomiędzy bibliote-
karzem a czytelnikiem.

Jak na przestrzeni tego roku 
wyglądało zainteresowanie sa-
mym czytelnictwem?

Nasze spostrzeżenia poparte 
zresztą danymi statystyczny-
mi dowodzą, że czytelnictwo 
w naszej gminie ma się bardzo 
dobrze. Choć biblioteka musiała 
pozostać przez 55 dni zamknięta 
dla czytelników,  w porównaniu 
z rokiem ubiegłym liczba wypo-
życzonych książek wzrosła o 1728 
egz. Z powodu zamknięcia czytel-
ni, odnotowaliśmy dużo mniejsze 
niż w poprzednich latach zainte-
resowanie korzystaniem z księgo-
zbioru na miejscu. Aby usprawnić 
obsługę czytelników i nie tworzyć 
kolejek przed biblioteką, można 

wypożyczyć teraz jednorazowo 
więcej książek, nawet do 10 egz. 
Średnio każdy mieszkaniec gmi-
ny przeczytał średnio 2,5 książki. 
Rekordzistką w czytelnictwie od 
kilku lat jest 9-letnia Lena, która 
w minionym roku przeczytała 
304 książki i może stanowić zna-
komity przykład prawdziwej pasji 
do książek.  Czytelnictwo wśród 
osób dorosłych i seniorów jest też 
zadowalające, dość wspomnieć, 
że w tej grupie wiekowej najlep-
szy wynik to 244 książki! Możemy 
się też pochwalić wysokim pozio-
mem nowości książkowych, które 
zawsze przyciągają do nas kolej-
nych czytelników.  W 2020 roku 
do GBP w Kobylnicy wpłynęło 
blisko 2800 voluminów, w więk-
szości zakupionych z budżetu 

gminy. Warto wspomnieć, że ko-
bylniccy czytelnicy  podkreślają, 
że w naszych bibliotekach bardzo 
szybko i sprawnie mogą korzy-
stać z nowości, które pojawiają się 
na rynku wydawniczym .

Ludzie sięgali w ogóle po 
książki czy raczej omijali was 
szerokim łukiem?

Biblioteka to nie tylko książki, 
to też szereg innych działań, któ-
re mimo pandemii przyciągały 
do nas ludzi. Poza wspomniany-
mi wcześniej akcjami w interne-
cie sporym zainteresowaniem 
cieszyły się realizowane pro-
jekty. Pozyskaliśmy dwa granty 
z Narodowego Centrum Kultury. 
Jednym z nich były „Warsztaty 
książki niezwykłej” – które są 
nowatorską propozycją z pogra-
nicza literatury i plastyki. Dzieci 
tworzyły od podstaw autorską 
książkę przestrzenną, która jako 
książka dotykowa, sensoryczna  
może też być przydatna do pracy 
z osobami niewidzącymi. Dorośli 
tworzyli książki artystyczne - wy-

korzystując zaczytane i zużyte 
woluminy mogli im nadać dru-
gie życie poprzez specjalne tech-
niki ozdabiania. Na zakończenie 
projektu w kilkunastu naszych 
miejscowościach zorganizowa-
liśmy wystawy tych prac. Reali-
zacja projektu wymagała od nas 
zachowania reżimu sanitarnego, 
ale dostrzegliśmy, że istnieje 
duże zainteresowanie wszelkimi 
formami działań kulturalnych. 
Kolejnym projektem były „E-spo-
tkania www kwarantannie”, dają-
ce możliwość spotkań autorskich 
z najpopularniejszymi pisarzami. 
W ten sposób nasi czytelnicy 
rozmawiali z Agnieszką Lis, Ju-
styną Bednarek, Izabelą Frączyk 
czy Wojciechem Chmielarzem. 
Spotkania odbywały się na plat-

formie internetowej i choć nie 
dawały możliwości osobistego 
kontaktu z ulubionym autorem 
to jednak była to jedyna oka-
zja do dyskusji  w bezpiecznej 
formie na odległość. Cały rok 
trwał nasz Biblio Czelendż, który 
polegał na wypożyczeniu i prze-
czytaniu min. 20 książek. Wyzwa-
niem było jednak aby nie były 
to książki z jednego ulubionego  
gatunku, ale z 20 różnych np. 
reportaże, komiksy, książki auto-
rów którzy gościli kiedyś w Ko-
bylnicy, książki w czarnej okładce 
itp. W ten sposób zachęcaliśmy 
czytelników do wychodzenia 
poza własną strefę komfortu 
i otwierania się na inne katego-
rie i kryteria. Ludzie lubią takie 
zabawy i nowinki, a my jesteśmy 
po to by ich zachęcać i pomagać 
w doborze dobrej literatury.  

Czy obserwowaliście zwięk-
szone zainteresowanie literatu-
rą medyczną, książkami o zdro-
wiu, poradnikami?

Zauważyłyśmy, że ludzie są 

zmęczeni natłokiem informacji 
medialnych o epidemii, zakaże-
niach czy wszelkimi statystykami 
medycznymi. Znacznie chętniej 
sięgają więc po wszelkiego ro-
dzaju poradniki psychologicz-
ne dotyczące radzenia sobie 
ze stresem, lękiem i depresją 
szczególnie wśród dzieci i mło-
dzieży. Dlatego też w naszej bi-
bliotece pojawiły się aktualne 
pozycje wydawnicze na temat 
pozytywnego myślenia, spo-
sobów wzmocnienia odporno-
ści psychofizycznej, zdrowego 
stylu życia, diet, aktywności 
fizycznej oraz tzw. „slow life”. Ta 
tematyka poruszana jest na co-
miesięcznych spotkaniach on 
line w ramach naszego projektu 
„Biblioterapia dla seniorów”.  Nie-

słabnącym powodzeniem cieszy 
się książka „Niebieskie strefy. 9 
lekcji długowieczności od ludzi 
żyjących najdłużej” . Co cieka-
we, obserwujemy także większe 
zainteresowanie książkami do 
nauki czytania, a to z racji przy-
musowej nauki zdalnej w kla-
sach młodszych i zwiększonych 
obowiązków rodziców w tym 
zakresie.  Miłośnicy beletrystyki 
dużo częściej pytają o utwory 
których tematyka nie zawiera 
treści przygnębiających, smut-
nych czy tragicznych wątków.  
W literaturze szukają raczej uko-
jenia i odpoczynku od pandemii 
wybierając np. powieści roman-
tyczne, sagi rodzinne lub kome-
die kryminalne. 

Sięgnęliście także po nowe 
narzędzia, jednym z nich był do-
stęp do platformy Legimi, umoż-
liwiającej korzystanie z elek-
tronicznych wersji książek. Czy 
pomysł okazał się sukcesem?

Legimi umożliwia darmowy 
dostęp do e-booków. W biblio-

tece rozdajemy 20 kodów mie-
sięcznie. Zdecydowaliśmy się 
wprowadzić tę usługę na potrze-
by czytelników preferujących 
nowoczesny i całodobowy do-
stęp do książek, nowe techno-
logie i… wygodę, bo smartfon 
zmieści się w kieszeni, a 300- 
stronicowa książka niestety nie. 
Książki można czytać dosłownie 
wszędzie, w podróży a nawet 
w kolejce w sklepie.  Marzec to 
trzeci miesiąc wdrożenia usługi 
i można śmiało powiedzieć, że 
jest to sukces, ponieważ czytelni-
cy wykorzystują większość z puli 
dostępnych kodów. Co ciekawe, 
wprowadzenie usługi przycią-
ga do nas nowych czytelników, 
a liczba wypożyczeń książek 
elektronicznych jest uwzględ-
niana przy przyznawaniu dotacji 
na nowości wydawnicze przez 
Bibliotekę Narodową.

Wydawać by się mogło, że 
wszelkie obostrzenia powo-
dują, że mamy więcej wolnego 
czasu. Czy przekłada się to na 
sięganie po książki? 

To zależy o jakiej grupie 
wiekowej myślimy. Z rozmów 
przeprowadzonych  z rodzicami 
dzieci w wieku szkolnym wyni-
ka, że przez obostrzenia mają 
oni więcej obowiązków, choćby 
z racji nauki zdalnej dzieci, która 
angażuje też rodziców do po-
wtórki i utrwalania materiału. 
Niestety, wprost przekłada się to 
na mniejsze czytelnictwo w tej 
grupie. Młodzież czyta przeważ-
nie tylko wymagane lektury 
tłumacząc się brakiem wolnego 
czasu i przeciążeniem szkolnymi 
obowiązkami. Sytuację ratują 
seniorzy, którzy zawsze byli i są 
najwierniejszymi czytelnikami 
bibliotek i mimo obostrzeń przy-
chodzą do naszych placówek, 
wiedząc, że tu są w pełni bez-
pieczni i czując, że ich potrzeby są 
w pełni realizowane.  Warto przy-
pomnieć, że biblioteki były pierw-
szymi instytucjami które zostały 
otwarte po lockdownie, gdyż rola 
książki w przywracaniu komfor-
tu psychofizycznego jest nie do 
przecenienia. Kiedy kina, teatry, 
galerie czy muzea są niedostęp-
ne,  biblioteki są często jedynym 
miejscem kontaktu z kulturą. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Ostatni rok nie był łatwy dla bibliotekarzy i czytelników
W Y W I A D  K U R I E R A

To ciekawe:
Na 100 mieszkańców 
gminy przypada: 
12,55 czytelników 
19,74 szt. zakupionych 
książek 
Wypożyczono i udostępnio-
no 31 982 książek – wynika 
z tego, że statystycznie każ-
dy mieszkaniec gminy prze-
czytał średnio 2,5 książki

Podsumowanie Roku Czytelniczego w GBP w Kobylnicy zorganizowano w formule 
online. Tego, kto najczęściej sięgał po książki możemy dowiedzieć się, oglądając film 
zamieszczony w serwisie YouTube: https://www.youtube.com/watch?v=0A_I2c38aRU



11KURIER SOŁECKI

Stypendia kulturalne 
w powiecie słupskim przy-
znawane są na okres 6 mie-
sięcy lub jednego roku w wy-
sokości odpowiednio: 1800 
i 3600 złotych brutto - na 
zaproponowane przez kan-
dydatów programy obejmu-
jące różne formy aktywności 
twórczej, upowszechniania 
i ochrony dóbr kultury.

W tym roku ubiegało 
się o nie 15 kandydatów, 

a otrzyma je 5 osób, z który-
mi podpisane zostaną umo-
wy stypendialne. Zarząd Po-
wiatu przyznał jedno roczne 
i cztery półroczne stypendia. 
Roczne stypendium otrzy-
mała  Joanna Płatwia  na 
nagranie płyty z opracowa-
nymi utworami Agnieszki 
Osieckiej. Stypendia pół-
roczne trafiły do:  Katarzyny 
Nazaruk  (pseudonim arty-
styczny Katarina Lavmel) na 

wydanie antologii polsko-
-hiszpańskiej,  Romany Ma-
łeckiej  na wydanie tomiku 
poezji wraz z własną grafi-
ką,  Moniki Maras  na rozwój 
umiejętności malarskich 
oraz  zespołu RajPower  przy 
Gminnym Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy na 
nagranie płyty z autorskimi 
utworami.

Źródło: Powiat Słupski

Wykonane testy zwolnią 
z kwarantanny tylko podróżu-
jących spoza strefy Schengen.

Przed kontrolą 
dokumentów
Punkt pobrań i rejestracji 

na szybkie testy znajdzie 
się w terminalu pasażerskim 
T2, w strefie zastrzeżonej 
gdańskiego lotniska. Chętni 
pasażerowie będą testowani 
jeszcze przed kontrolą doku-
mentów przez Straż Granicz-
ną. Podczas tej kontroli będą 
musieli okazać negatywny 
wynik testu na obecność 
koronawirusa, który zwolni 
ich z obowiązku odbywania 
10-dniowej kwarantanny 
w Polsce. Testowane będą 
osoby dorosłe i dzieci.

Wykonanie testu antyge-
nowego na lotnisku będzie 
kosztowało 190 zł (płatność 
kartą lub gotówką). Po reje-
stracji i pobraniu materiału 

do badań, pasażerowie będą 
oczekiwali na wynik od 15 
do 35 minut.

Jaki obowiązują zasady?
Przy przekraczaniu grani-

cy testować nie muszą się 
osoby, które mają dokumen-
ty potwierdzające zaszcze-
pienie przeciwko SARS-
-CoV-2 (po dwóch dawkach) 
oraz fakt przebycia choroby 
nie dalej niż 6 miesięcy od 
wjazdu do Polski.

Zgodnie z obowiązujący-
mi obecnie przepisami, te-
stom antygenowym na lot-
nisku nie mogą się poddać 
podróżujący samolotami 
z krajów strefy Schengen. 
Takie testy nie zwalniają 
bowiem z obowiązkowej 
kwarantanny. By się zwolnić 
z izolacji, trzeba zrobić test 
przed przyjazdem do Polski, 
podróżujący mają na to nie 
więcej niż 48 godzin od wy-

niku testu do wjazdu do kra-
ju. Jeśli tylko przepisy w tym 
zakresie ulegną zmianie, 
lotnisko postara się urucho-
mić testy także dla pasaże-
rów przylatujących ze strefy 
Schengen.

Testy dla ponad 
5,5 tys. pasażerów
Od 25 stycznia 2021 roku 

na gdańskim lotnisku są 
wykonywane szybkie testy 
antygenowe przed odlotem, 
które są wymagane obecnie 
w podróży m.in. do Holan-
dii, Norwegii, Szwecji, Danii 
i Wielkiej Brytanii. Testy ro-
bią pracownicy przychodni 
HMS Assistance z Gdyni. 
W ciągu niecałych dwóch 
miesięcy z testów skorzysta-
ło prawie 5,5 tys. pasażerów, 
wykonano średnio 850 te-
stów tygodniowo.

Źródło: pomorskie.eu

Maluje i rysuje od najmłod-
szych lat, ale  dopiero pięć 
lat temu przerodziło się to 
w ogromną pasję. Jest artystą 
samoukiem. Maluje obrazy 
akrylem na  płótnie, stylami 
mieszanymi, używając szero-
kiej gamy kolorów i faktur.

Obrazy powstają z  silnej, 
wewnętrznej potrzeby uka-
zania swoich spostrzeżeń 
na  temat współczesnego 
świata. Przedstawiają kolory-
stykę doznań. Wyrażają po-
ezję życia, przeplatające się 
refleksje, oraz głębokie uczu-
cia. Poprzez użycie prostej 
formy artystka próbuje prze-
kazać także marzenia i  fan-
tazje. Inspiracje odnajduje 
w ciszy i spokoju, obserwując 
siebie, ludzi i naturę.

W jej twórczości można 
odnaleźć: martwą naturę, 
pejzaże, abstrakcje, kobiety, 
erotykę, kwiaty, oraz  obrazy 
nowoczesne. Obrazy Moni-
ki Maras zdobią mieszkania 
prywatne w  Polsce jak i  za 
granicą.

Stypendia przyznane! 
Wśród nagrodzonych artyści z Gminy Kobylnica

Testy na lotniskach

Wystawa prac Moniki Maras w GCKiP

Zarząd Powiatu Słupskiego przyznał stypendia kulturalne na 2021 rok 
osobom zajmującym się twórczością artystyczną, upowszechnianiem 
i ochroną dóbr kultury.    

Od poniedziałku, 29 marca 2021 w Porcie Lotniczym w Gdańsku będzie 
można wykonać szybkie testy antygenowe na obecność koronawirusa. 
Będą dotyczyły osób, które na Pomorze przylecą z zagranicy.

Do końca marca we foyer Gminnego Centrum Kultury i Promocji 
w Kobylnicy prezentowane są prace Moniki Maras. Od urodzenia 
związanej z Lubuniem i malarstwem.

Do konkursu mogą zgła-
szać się dzieci i  młodzież 
w  trzech kategoriach: kla-
sy IV – VI, VII -VIII szkoły 
podstawowej oraz ucznio-
wie szkół średnich. Praca 
musi być tworzona indy-
widualnie.

Przedmiotem naszego 
konkursu jest zaprojekto-

wanie i  wykonanie figur-
ki, maskotki nawiązującej 
tematycznie do elemen-
tów przyrody PK „Dolina 
Słupi” (np. figurka wybra-
nego zwierzęcia, rośliny) 
oraz  napisanie fraszki 
na jej temat.

Maskotka musi stać 
stabilnie, jej max. wy-

miary nie mogą przekra-
czać 30x30x30 cm razem 
z podstawą (jeżeli taka bę-
dzie zastosowana).

Ogłoszenie wyników 
konkursu nastąpi do 28 
maja 2021 roku.

Więcej informacji moż-
na uzyskać u organizato-
rów. 

 W SKRÓCIE
Pomorski Zespół Parków Krajobrazowych Oddział Zespołu w Słupsku 
Park Krajobrazowy „Dolina Słupi” oraz Miejska Biblioteka Publiczna 
im. Marii Dąbrowskiej w Słupsku zapraszają do udziału w kolejnej 
edycji konkursu plastyczno- literackiego "Na mapie świata jest takie 
miejsce".
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Zbiórka nakrętek orga-
nizowana jest najczęściej 
w szczytnych celach. Przy-
kładem może być zakup 
wózka inwalidzkiego, zakup 
fotelika terapeutycznego, 
czy sfinansowanie kosztow-
nej rehabilitacji lub leczenia. 

- Każdy powód jest dobry, 
aby zbierać nakrętki i prze-
kazywać je na cele chary-

tatywne. Akcja w tej formie 
cieszy się bardzo dużym za-
interesowaniem zarówno ze 
strony uczniów, nauczycieli,  
jak i mieszkańców Sycewic, 
pojemnik wypełnia się na-
krętkami w ekspresowym 
tempie – mówi Dagmara 
Zakrzewska, nauczycielka ze 
szkoły w Sycewicach. 

Ustawiony w widocznym 

miejscu codziennie przy-
pomina, że warto pomagać 
chorym i poszkodowanym 
przez los, a przy okazji dbać 
też o środowisko, segre-
gując odpady. Zachęcamy 
wszystkich do angażowa-
nia się w zbiórkę, realizując 
jednocześnie cel społeczny 
i ekologiczny.

Dla potrzebujących i naszej planety
Ogromne serce, do którego można wrzucać plastikowe nakrętki, 
stanęło przed budynkiem Szkoły Podstawowej im. Polskich Noblistów 
w Sycewicach. Placówka już od wielu lat wspiera potrzebujących. 

Przedmiotem zamówie-
nia są roboty budowlane 
polegające na wymianie ist-
niejącej nawierzchni asfalto-
wej na  nową nawierzchnię 
– z  kostki betonowej typu 
starobruk. Ten sam mate-
riał zostanie wykorzystany 
do budowy obustronnych 
chodników oraz  zjazdów 
na  działki położone w  ob-
rębie przebudowanych ulic. 
W sprawniejszym porusza-
niu się po nowych drogach 
pomóc ma wykonanie po-
szerzeń łuków.

W ramach budowy nowe-
go układu drogowego w ob-
rębie ulic Słoneczne, Krótka 
i  Leśna zaplanowano także 

budowę nowej sieci kanali-
zacji deszczowej. Po zakoń-
czeniu prac na  remontowa-
nym obszarze rozpocznie się 
proces odtwarzania terenów 
zielonych poprzez humuso-
wanie i obsianie trawą.

Przedmiot zamówienia 
jest realizowany ze środków 
budżetu Gminy Kobylnica. 
Łączny koszt prac to niemal 
600 tysięcy złotych. Samo-
rząd zabezpieczył na  ten 
cel pieniądze w  budżecie 
na najbliższe dwa lata.

Termin rozpoczęcia prac 
to 6 kwietnia. Zakończenie 
całej inwestycji planuje się 
na kwiecień 2022 roku.

Budowa nowego układu drogowego w Kobylnicy

Budowa nowego układu drogowego w Kobylnicy to kolejna 
inwestycja drogowa realizowana przez samorząd w tym roku.

Metalowe serce stanęło przed budynkiem szkoły w Sycewicach. Wrzucając plastikowe 
nakrętki, pomagamy potrzebującym.

4 marca Wójt Gminy Kobylnica podpisał umowę na budowę nowego układu drogowego 
w obrębie ulic Słoneczna, Krótka i Leśna w Kobylnicy. Do kwietnia 2022 roku będą w tym 
miejscu prowadzone prace, których koszt wyniesie niemal 600 tysięcy złotych.

Nagrody czekają 
na lokalnych twórców
Do 30 kwietnia można zgłaszać kandydatów do tegorocznej nagrody Starosty 
Słupskiego "Biały Bocian 2021". Nagrody te są przyznawane osobom zajmują-
cym się twórczością artystyczną, upowszechnianiem i ochroną dóbr kultury. 

Nagrody „Białego Bocia-
na” ustanowione zostały 
uchwałą Nr XXIII/147/2004 
Rady Powiatu Słupskiego 
z dnia 14 grudnia 2004 r. 
w sprawie szczegółowych 
zasad i trybu przyznawa-
nia nagród osobom zaj-
mującym się twórczością 
artystyczną, upowszech-
nianiem i ochroną dóbr 
kultury oraz wysokości tych 
nagród. Są one szczegól-
nym honorowym wyróżnie-
niem nagrodzonych twór-
ców i działaczy, którzy  za 
swoje zasługi i osiągnięcia 
w dziedzinie kultury lub 
ochrony dóbr kultury otrzy-
mają nagrody finansowe.

Swoich kandydatów 
mogą zgłaszać osoby fizycz-
ne oraz instytucje kultury, 
stowarzyszenia i inne jed-
nostki organizacyjne. Oso-
by fizyczne mogą również 

występować o nagrodę we 
własnym imieniu. Kandy-
datury można zgłaszać do 
30 kwietnia każdego roku. 
Komisja powołana przez 
Zarząd Powiatu Słupskie-
go ocenia w szczególności: 
działalność lub osiągnię-
cia w roku kalendarzowym 
poprzedzającym przyzna-
nie nagrody; wieloletni 
dorobek twórczy, projekty 
z dziedziny kultury o istot-
nym znaczeniu dla powiatu 
słupskiego.

Wniosek o przyznanie 
nagrody powinien zawie-
rać:

1. Dane osobowe kan-
dydata (kandydatów) do 
nagrody (imię nazwisko, 
adres zamieszkania) lub 
nazwę podmiotu i jego ad-
res;

2. Informacje dotyczą-
ce całokształtu dotych-

czasowej działalności lub 
informacje o osiągnięciu, 
za które nagroda ma być 
przyznana;

3. Uzasadnienie wnio-
sku, zawierające wska-
zanie ogólnokrajowego 
bądź międzynarodowego 
charakteru działalności lub 
osiągnięcia oraz jego zna-
czenia dla kultury.

Powyższe nagrody wrę-
czane są rokrocznie na 
przełomie maja i czerwca. 
Podczas powiatowych uro-
czystości swoje nagrody 
działaczom oraz pracowni-
kom kultury mogą również 
przyznać burmistrzowie 
i wójtowie gmin. Zgłosze-
nie takich wyróżnień pro-
szę przekazać do Wydziału 
Polityki Społecznej, w celu 
ujęcia ich w scenariuszu ob-
chodów.

Źródło: Powiat Słupski

Konkurs fotograficzny
"Cztery pory roku w powiecie słupskim"

Wiosna, lato, jesień, zima.
Swoje prace wraz z kartą zgłoszenia uczest-

nika oraz w przypadku dzieci i młodzieży 
z pisemną zgodą rodzica (opiekuna) należy 
składać w Starostwie Powiatowym w Słupsku 
przy ul. Szarych Szeregów 14 w Biurze Obsługi 
Mieszkańca – pok. nr 1, w terminie do dnia 15 
listopada 2021 r.  Prosimy o dołączenie wersji 
elektronicznej zdjęcia.

Regulamin konkursu, wzór karty zgłosze-
nia uczestnika oraz zgoda rodzica (opiekuna) 
na udział w konkursie, dostępny poniżej oraz 
w siedzibie Starostwa w Biurze Obsługi Miesz-
kańca - pok. nr 1 i w Wydziale Środowiska i Rol-
nictwa – pok. nr 316.

Wszelkie dodatkowe informacje uzyskać 
można pod nr tel. (59) 841 85 34.

Źródło: Powiat Słupski

Starosta Słupski informuje o organizacji powiatowego konkursu fotogra-
ficznego pn. "Cztery pory roku w powiecie słupskim”. Zdjęcia można 
nadsyłać w kategoriach tematycznych:
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10 marca panie z Koła Gospodyń Wiejskich w Wi-
dzinie wystawiły na sprzedaż własnoręcznie wykona-
ne ozdoby świąteczne. Efekty żmudnej pracy od razu 
wzbudziły zainteresowanie osób odwiedzających 
miejscową świetlicę wiejską. Już kilka minut po otarciu 
kiermaszu, nowych właścicieli znalazło wiele ozdób. 

***

Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego ogła-
sza II edycję „Ogólnopolskiego Konkursu dla Dzieci 
na Rymowankę o Bezpieczeństwie w Gospodarstwie 
Rolnym” i zaprasza dzieci w wieku od 11 do 14 lat, 
których przynajmniej jeden z rodziców lub opiekun 
prawny podlega ubezpieczeniu społecznemu rolników 
w okresie przyjmowania zgłoszeń do Konkursu. Kon-
kurs odbywa się pod Patronatem Honorowym Ministra 
Edukacji i Nauki.

Zapraszamy do udziału w konkursie. Informacje 
o konkursie znajdują się na stronie www.krus.gov.pl

***
SZANOWNY MIESZKAŃCU!
Jeśli jesteś mieszkańcem naszej Gminy informujemy, 

że Twoim obowiązkiem jest:
• w terminie 14 dni od dnia zamieszkania złożenie 

pierwszej deklaracji w przypadku, jeśli jesteś naszym 
nowym mieszkańcem bądź zmieniasz adres zamiesz-
kania na nowy w obrębie naszej Gminy;

• w terminie 10 dni od daty zaistnienia zmiany złoże-
nie korekty deklaracji w przypadku, gdy zmianie ulega-
ją dane mające wpływ na wysokość opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi np. zmiana ilości 
osób zamieszkujących nieruchomość;

• w terminie 10 dni od daty zaistnienia zmiany złoże-
nie tzw. „deklaracji zerowej” w przypadku, gdy wypro-
wadzasz się i nie zamieszkujesz danej nieruchomości.

 W SKRÓCIE

KONKURS

Trwający kilkanaście tygo-
dni cykl warsztatów realizo-
wanych w ramach projektu 
„eKonomia – eKobylnica!” 
miał na celu przede wszyst-
kim pobudzić świadomość fi-
nansową młodzieży,  a także 
zainspirować i uświadomić, 
jak dużą wartością jest prak-
tyczna znajomość praw i za-
sad ekonomii. Zwiększeniu 
kompetencji młodych ludzi 
służyły zajęcia teoretyczne 
i warsztaty praktyczne. 

W pierwszym etapie 
uczniowie poznawali mię-
dzy innymi zagadnienia 
związane z bankowością 
i finansami oraz mechani-
zmy inwestycyjne. Podczas 
warsztatów pogłębiali nową 
wiedzę o praktyczne umie-
jętności korzystania z takich 
instrumentów finansowych 
jak kredyty i  pożyczki oraz 
poznawali przykłady obra-
zujące pojęcie „salda” i „ryzy-
ka inwestycyjnego”. W obu 
etapach omawiano również 

znaczenie podatków. 
W procesie edukacyjnym 

zostało wykorzystane wyjąt-
kowe narzędzie dydaktycz-
ne: gra planszowa, której 
akcja toczy się w Gminie Ko-
bylnica i która wciąga graczy 
do rywalizacji w ekonomicz-
nym rozwoju poszczegól-
nych miejscowości gminy. 
Dodatkową wartością gry 
jest aspekt ekologiczny 
i krajoznawczy – w czasie 
rozgrywki uczestnicy mogli 
jeszcze lepiej poznać specy-
fikę poszczególnych miej-
scowości, a proces samej 
inwestycji polegał na reali-
zowaniu działań w obszarze 
elektrowni wiatrowych. Wy-
jątkowość tego rodzaju na-
rzędzi polegała więc na prze-
kazywaniu wiedzy z zakresu 
ekonomii, finansów i ekologii 
poprzez rozrywkę. 

Wszystkie umiejętności 
zdobyte w czasie realizacji 
projektu „eKonomia – eKo-
bylnica!” są ogromnym kapi-

tałem – zwłaszcza dla mło-
dych ludzi, którzy większość 
finansowych decyzji mają 
jeszcze przed sobą. Udział 
w projekcie tak dużej gru-
py uczniów pozwala sądzić, 
że świadomość i wiedza, 
którą nabyli, pozwolą im na 
podejmowanie rozważniej-
szych i trafniejszych decyzji 
w przyszłości. 

Partnerzy projektu: SP 
w Kobylnicy, SP w Sycewi-
cach, SP w Kwakowie, SP 
w Kończewie, SP w Słono-
wicach, GBP w Kobylnicy, 
CUW w Kobylnicy. Projekt 
jest realizowany przy fi-
nansowym wsparciu Naro-
dowego Banku Polskiego 
w ramach programu eduka-
cji ekonomicznej. 

Bogatsi o wiedzę ekonomiczną  
i finansową dzięki wyjątkowemu 
projektowi
Przez kilka miesięcy uczniowie ze szkół podstawowych z Gminy Kobylnica zdobywali wiedzę na 
temat szeroko rozumianych finansów i ekonomii, uczestnicząc w projekcie realizowanym przy 
finansowym wsparciu Narodowego Banku Polskiego, w ramach programu edukacji ekonomicz-
nej. Zajęcia teoretyczne i warsztaty praktyczne pozwoliły młodym ludziom lepiej zrozumieć zasa-
dy skutecznego i rozważnego inwestowania pieniędzy. 

Delegacja Gminy Kobylnica złożyła w poniedziałek 
(08.03) kwiaty pod pomnikiem zamordowanych przez 
hitlerowców więźniów obozu pracy. Uroczystość odby-
ła się w ramach obchodów 76. rocznicy przejęcia mia-
sta z rąk niemieckich i powrotu do Polski.

Delegacje złożyły w miejskim Lasku Południowym 
kwiaty pod pomnikiem poświęconym pracownikom 
przymusowym straconym 7 marca 1945 roku, w przed-
dzień wejścia do Słupska wojsk radzieckich. W uroczy-
stości udział wzięli także kombatanci oraz przedstawi-
ciele różnych środowisk i władz miejskich.

Pamiętaliśmy o rocznicy
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Swój pierwszy mecz 
w CLJ zespół „Olimpijczyka” 
musiał rozegrać na sztucz-
nym boisku przy ulicy Zie-
lonej w Słupsku, ponieważ 
murawa boiska w Kwako-
wie nie była gotowa na 
czas, ze względu na obfi-
te opady śniegu i deszczu 
w lutym i marcu. 

- To było bardzo specy-
ficzne spotkanie. Każdy 

z nas odczuwał dodatkową 
presję związaną z debiu-
tem w CLJ, jednak z każdą 
kolejną minutą zyskiwali-
śmy pewność siebie. Koń-
cowy rezultat to zasługa 
zrealizowanych założeń 
taktycznych, ogromnej 
determinacji chłopaków 
i jeszcze większej pasji, 
z jaką podchodzą do tego, 
co robią - podkreśla szczę-

śliwy szkoleniowiec zespo-
łu z Kwakowa.

Müller szczególnie za-
dedykował dzisiejsze zwy-
cięstwo wszystkim, którzy 
wspierają klub z Kwakowa.

Terminarz kolejnych spo-
tkań „Olimpijczyka” Kwako-
wo dostępny jest na stro-
nie internetowej Polskiego 
Związku Piłki Nożnej

Pierwszy mecz 
i od razu zwycięstwo
Od zwycięstwa udział w Centralnej Lidze Juniorów rozpoczął „Olim-
pijczyk” Kwakowo. Na stadionie przy ulicy Zielonej w Słupsku zespół 
trenera Krzysztofa Müllera pokonał FASE - Football Academy School of 
Excellence 4:1.
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Baran 
21.03 – 20.04
Karta Tarota:/
As Buław/ - Pa-
miętaj, że Twój 

kierunek działania jest jedy-
nie słuszny, daj też innym 
szansę. Miewasz doskonałe 
pomysły, które pojawiają się 
spontanicznie, gdy zacho-
wasz cierpliwość i niczego 
nie będziesz przyśpieszać 
może Ci się udać większość 
z nich zrealizować. Może 
warto otworzyć własną dzia-
łalność. W kwietniu masz 
bardzo dobry czas na zawie-
ranie umów, małe ryzyko, 
że trafisz na oszusta. W tym 
miesiącu nie szalej z wydat-
kami. W domu masz do upo-
rządkowania pewne sprawy, 
zrób to szybko, a dobrze na 
tym wyjdziesz. Jeśli chodzi 
o uczucia, to Ty sam musisz 
wiedzieć, czego tak napraw-
dę chcesz. Los Ci sprzyja, ale 
decyzje musisz podejmować 
sam. Wyartykułuj drugiej 
stronie czego od niej oczeku-
jesz. Przesłanie: Uporządkuj 
przeszłość, abyś z nową ener-
gią mógł wkroczyć w przy-
szłość.

Byk 
21.04 – 21.05
Karta Tarota:/
Głupiec/ - ni-

gdy nie jest tak dobrze, jakby 
się chciało, ale też nigdy tak 
źle, jak można by się tego 
obawiać. Nadszedł czas, abyś 
z pełną determinacją zawal-
czył o siebie. Nierozwiązanie 
w porę problemów stanie się 
palące, a trudne sytuacje jesz-
cze bardziej się skomplikują. 
W połowie miesiąca możesz 
się poczuć nieco zagubiony, 
będziesz mieć wątpliwości, 
trudno będzie Ci podjąć 
ważną decyzję. W sferze za-
wodowej pojawią się nowe 
możliwości, skorzystaj z nich 
i wyznacz komfortowy kie-
runek dla siebie. Ważne, 
abyś zaczął wierzyć w siebie, 
to pomoże Ci osiągnąć po-
zytywne efekty w pracy i fi-
nansach. Wiosną ważniejsze 
dla Ciebie będzie przyjaźń 
niż niezbyt pewna miłość. 
Przesłanie: Poczucie bezsil-
ności jest tylko iluzją, wiara 
w siebie pomoże ją rozwiać. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Karta Tarota: /
Cesarz/ Karta 
ostrzega Cię 

przed lekkomyślnością, wiarą 
w „słodkie słówka”. Kwiecień 
to doskonały czas, by bliź-
nięta mogły sobie poszaleć. 
Nagle poczujesz w sobie 
niezwykłe pokłady energii 
i zapragniesz podbić świat, 
ale rób to z głową, a może 
być całkiem przyjemnie. Jeśli 
będziesz kierować się sercem 
i zdrowymi ambicjami, to ży-
cie wskaże ci właściwą drogę. 
Zrozumiesz na co Cię stać 
i w czym możesz się rozwi-
jać. Twoje szare komórki do-
magać się będą treningów, 
więc ucz się nowych rzeczy, 
a w pracy pokonuj bariery. 
Jest to czas na ograniczanie 
wydatków wszelkich. Twoja 
aktywność poza domem (te-
atr, koncerty, spotkania towa-
rzyskie, siłownia, itp.) będzie 
miała zbawienny wpływ na 
Twoje sprawy sercowe. Prze-
słanie: nie poddawaj się i po-
czuj się dobrze we własnym 
ciele. 

Rak 
22.06 – 22.07
Karta Tarota: / 
Królowa mie-

czy/ nadarzy Ci się okazja 
do rozwiązania trudnej 
sytuacji, której dotąd nie 
mogłeś załatwić. Wiosna 
wpłynie na Ciebie bardzo 
orzeźwiająco, będziesz czę-
ściej wychodzić z domu, 
uprawiać jakiś sport. Nie-
jasność pewnych spraw 
będzie Cię męczyć, dlatego 
przyda Ci się relaks na od-
prężenie. Teraz rodzina bę-
dzie na pierwszym planie. 
Będzie wiele okazji do mi-
łych spotkań i wizyt. Może 
pojawić się ktoś z przeszło-
ści, dawny przyjaciel, który 
będzie miał Ci coś ważnego 
do przekazania. W finan-
sach skup się na szukaniu 
dodatkowych źródeł do-
chodu, wkrótce pojawią się 
ciekawe rozwiązania. Jeśli 
chodzi o uczucia, to pamię-
taj, że „nie wszystko złoto, 
co się świeci”. Przesłanie: 
szukaj, a znajdziesz drogę 
do siebie. 

Lew 
23.07 – 23.08
Karta Tarota: 
/Trójka kieli-
chów/ - wkrót-

ce nadejdzie koniec trosk 
i cierpień sercowych. Niekie-
dy zbyt szybko podejmujesz 
niepotrzebne ryzyko, więc 
stroń teraz od jakiegokolwiek 
ryzyka i hazardu. Ogranicz do 
minimum spożywanie alko-
holu. Staraj się wykorzystać 
dotychczasowe doświadcze-
nia, by osiągnąć zamierzony 
cel. Im lepsze przekonanie 
będziesz mieć o sobie, tym ko-
rzystniej będą postrzegać Cię 
inni. W sprawach finansowych 
pojawiać się będą różne moż-
liwości, Twoje zdecydowane 
działania pomogą Ci osiągnąć 
pozytywne rezultaty. W spra-
wach sercowych logika Ci nie 
pomoże, spróbuj kierować się 
uczuciami, to wiele zmieni. 
W domu pozytywna perspek-
tywa na przyszłość. Przesłanie: 
Ważne byś umiał zachowywać 
równowagę wewnętrzną.

Panna 
24.08 – 23.09
Karta Tarota:/
Zawieszenie/ 
- nadchodzi 

czas zmian na lepsze. Chwi-
lowo możesz poczuć brak 
energii i zmęczenie, dlatego 
zwolnij nieco tempo i na 
chwilę odsuń się od zgiełku 
rzeczywistości. Pozbieraj siły 
do dalszego działania i nie 
przeciągaj organizmu na-
wet z powodu pracy zawo-
dowej. Twoje zdrowie jest 
najważniejsze, bo masz je 
tylko jedno. Jeśli do pracy bę-
dziesz podchodzić spokojnie 
i racjonalnie, to rozwiązania 
wszelkich problemów znaj-
dą się szybko. W finansach 
pojawią się nowe, dobre per-
spektywy. W miłości czeka 
Cię ogromne powodzenie. 
Wykorzystaj to i zacznij uma-
wiać się na randki. Uważaj by 
nagle nie „wywrócić wszyst-
kiego do góry nogami”. Spra-
wy rodzinne poukładaj się 
we właściwy sposób, zgod-
nie z Twoimi oczekiwaniami. 
Przesłanie: Spróbuj utrzymy-
wać równowagę pomiędzy 
wysiłkiem, a odpoczynkiem. 

Waga 
24.09 – 23.10
Karta Tarota: 
D z i e s i ą t k a 
k i e l i c h ó w / 

najwięcej satysfakcji przy-
niesie Ci szczęście rodzinne. 
Na wiosnę najważniejsze dla 
Ciebie będą relacje z ludźmi 
w dużej mierze od dobrych 
kontaktów zależeć będzie 
Twój sukces. Korzystaj ze 
swojego wrodzonego daru 
dyplomacji dzięki temu mo-
żesz uzyskać zamierzony cel. 
W niedługim czasie zosta-
niesz w pełni doceniona za 
swoją ciężką pracę. Wykorzy-
stuj najbardziej nielogiczne 
i niekonwencjonalne rozwią-
zania, bo okażą się bardzo 
trafione. Będziesz szukać no-
wych perspektyw, nowych 
wyzwań. Z finansami będzie 
różnie, raz wzloty, raz upadki. 
Bądź czujna. W sprawach ser-
cowych z niczym się nie śpiesz 
i niczego na siłę nie ratuj, jeśli 
będzie to dobre dla ciebie, 
wróci. W domu wszystko to-
czyć się będzie we właściwą 
stronę, wystarczy zachować 
spokój. Przesłanie: Jak Cię wi-
dzą, tak Cię piszą.

Skorpion 
24.10 – 22.11
Karta Tarota:/
Szóstka kieli-
chów/ samot-

nym los niesie możliwość 
założenia rodziny. Im więcej 
harmonii w Tobie, tym więk-
szy wpływ masz na ludzi, 
i sytuację zewnętrzną. Los 
wymaga od Ciebie budowa-
nia wewnętrznej mocy i po-
kory wobec życia. Możliwe, 
że w pracy staniesz wobec 
rywali gotowych na wszyst-
ko. Konkurencja być może 
będzie ostra, ale Ty dasz radę, 
idź do przodu przebojem. 
Przyjdą do Ciebie wreszcie 
długo oczekiwane pieniądze. 
W sferze uczuciowe przyda 
Ci się więcej determinacji, je-
żeli Ci na kimś bardzo zależy, 
daj mu to odczuć. W domu 
wszystkie stare sprawy naje-
ży jak najszybciej uporządko-
wać, wówczas można będzie 
ruszyć do przodu. Przesłanie: 
Luźne rozmowy na neutralne 
tematy rozładowują napiętą 
atmosferę. 

Strzelec 
23.11- 21.12
Karta Taro-
ta:/ Papierz/ 
Ktoś fałszywy 

może kręcić się koło Ciebie, 
bądź czujny. W kwietniu bę-
dziesz szczególnie podatny 
na wpływy innych osób, nie 
daj się namówić na coś, cze-
go będziesz gorzko żałować. 
Walka z wiatrakami może Ci 
się wydawać kusząca, ale to 
ryzykowny pomysł. W pracy 
pozwól sobie na innowacyj-
ne pomysły, wprowadź zmia-
ny, a na pewno odniesiesz 
sukces. Między 8 a 12 kwiet-
nia może zawieść cię intu-
icja, więc nie pożyczaj w tym 
czasie pieniędzy nikomu, bo 
prędko ich nie zobaczysz. 
W sprawach domowych za-
ufaj temu, co się wydarza. 
Niedługo zrozumiesz sens 
tych wydarzeń. Jeśli popełni-
łeś błędy z miłości, to poproś 
o wybaczenie. Możliwe, że 
zostaniesz ułaskawiony. Prze-
słanie: więcej działaj i słucha, 
a mniej rozmyślaj i mów.

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Karta Tarota: 
/Szóstka de-

narów/ lepiej nie pożyczaj 
nikomu pieniędzy i nie kupuj 
niczego w promocjach. Naj-
szczęśliwszymi dniami w tym 
miesiącu dla koziorożca będą 
19 i 22 kwietnia. Brakuje Ci 
wiary w siebie, a to błąd, bo 
masz w sobie ogromne po-
kłady mądrości życiowej, 
dzięki której wszystko co 
robisz, robisz dobrze i wła-
ściwie. Postaraj się odzy-
skać wiarę, a odzyskasz sie-
bie i powodzenie. W sferze 
finansowej będzie całkiem 
nieźle, pomocne może być 
pozytywne i racjonalne 
myślenie. W pracy nadej-
dzie dobry czas na wpro-
wadzanie zmian. Postaw 
na bardziej oryginalne niż 
dotychczas sposoby wyko-
nywania zadań. Problemu 
rodzinne możesz rozwiązać 
dzięki sprzymierzeńcom, 
których znajdziesz poza do-
mem. Przesłanie: niczego 
nie podawaj w wątpliwość, 
uwierz, że idziesz właściwą 
drogą. 

Wodnik 
21.01- 18.02
Karta Tarota:/
As Kielichów/ 
teraz mo-

żesz stworzyć coś dobre-
go, co będzie procentować 
w przyszłości. Powinieneś 
zachować dużą ostrożność 
w dniach od 8 do 12 kwiet-
nia i nie ulec pokusie wzię-
cia kredytu, który stanie się 
dużym obciążeniem finan-
sowym. W finansach nastąpi 
dość dobry czas dla Ciebie. 
W domu nie pozwól rodzinie 
wejść sobie na głowę.. rozmo-
wy doprowadzą wreszcie do 
porozumienia. W miłości tym 
razem bardzie przyda się tzw. 
zdrowy rozsądek niż przesło-
dzona „miłość” i przesadna 
dobroć. W dniach 5,16,23 
kwietnia będzie doskonały 
czas na przeprowadzenie 
ważnych rozmów dotyczą-
cych pozornie nieistotnych 
spraw. Przesłanie: potrzeba Ci 
więcej psychicznego dystan-
su do sytuacji zewnętrznych.

Ryby 
19.02 – 20.03
Karta Tarota:/
Czwórka De-

narów/ - biurokracja i urzęd-
nicy mogą utrudnić Ci życie. 
Na wiosnę pojawią się bar-
dzo ciekawe propozycje, 
dlatego możesz rzucić się 
w wir planowania, aby Twój 
słomiany zapał nie zaszko-
dził poważnie podjętym 
przedsięwzięciom. Poproś 
kogoś życzliwego o pomoc. 
Szczęście uśmiechnie się 
do Ciebie w sferze finanso-
wej, lecz kredyty i pożyczki 
to złe posunięcie. Nie ule-
gnij kuszącym propozy-
cjom. Zbierz się w sobie 
i uporządkuj dokumenty 
rodzinne. Dla samotnych 
8-12 kwietnia przyniesie 
wzrost powodzenia w płci 
przeciwnej. Nie próbuj swo-
jego uroku na partnerach 
przyjaciół, nawet jeśli to 
tylko niewinne flirty. Osoby 
w związkach partnerskich 
mogą liczyć na powodzenie 
towarzyskie. Przesłanie: Los 
wymaga od ciebie słucha-
nia dobrych rad innych, ale 
podejmowania decyzji sa-
modzielnie. 

HOROSKOP
 na kwiecień 2021 Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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6 marca 2021r. w Słupsku odbył się Turniej 
Judo Dzieci - Gryfek. W zawodach ze względu 
na pandemię startowało tylko 150 zawodni-
ków i zawodniczek, z 15 zaproszonych klubów. 
Swoich reprezentantów wystawił także UKS 
„Orzeł” Kończewo. 

27 lutego na hali widowiskowo - sportowej 
w Kobylnicy odbyła się IV Edycja Kobylnic-
kiej Ligi Mini Siatkówki o Puchar Wójta Gminy 
Kobylnica. W rywalizacji wzięło udział osiem 
klubów: AMPS Kołobrzeg, Stocznia Darłowo, 
UKS Morena Miastko, PTPS Człuchów, SPS Lę-
bork, UKS Libero Łebień, Energa Czarni Słupsk 
oraz gospodarz UKS Piast Kobylnica. 

Pierwsze miejsce zajęli młodzi piłkarze Uczniow-
skiego Klubu „Sparta” Sycewice w turnieju 
„Superpuchar” Gdyńskiej Ligi Halowej. 
Zmagania rozegrane zostały w Bojanowie.

Judocy z Kończewa 
są w formie

Inauguracja 
siatkarskich zmagań 

Kolejny sukces UKS 
„Sparty” Sycewice

Zawody rozgrywane były 
w dwóch grupach wieko-
wych, dzieci starszych (rocz-
niki 2010 – 2011) oraz dzieci 
młodszych (2012 – 2013, 
osobno dziewczęta i chłop-
cy). Podopieczni trenerki 
Doroty Prokopiuk przywieź-
li z turnieju trzy brązowe 
medale.

- Rozegrano 50 walk na 
czterech matach. Turniej stał 
na wysokim poziomie, star-
tujący młodzi zawodnicy po-
twierdzili już duże umiejęt-
ności tocząc wiele zaciętych 
i widowiskowych walk. Na 
wyróżnienie zasługują wszy-

scy zawodnicy, którzy wystą-
pili na słupskich matach, ale 
zwyciężyli najlepsi. Wszyscy 
zawodnicy otrzymali oko-
licznościowe medale i dy-
plomy – mówi szkoleniowiec 
judoków z Kończewa, Dorota 
Prokopiuk. 

Uczniowski Klub Sportowy 
„Orzeł” Kończewo reprezen-
towali:

- w grupie dzieci ur. w la-
tach 2010-2011 – Aleksander 
Przyborek w wadze do 47kg, 

- w grupie młodszej – Ma-
ciej Wrześniak w wadze do 
26,5kg i Jakub Niewiadomski 
w wadze do 32,5kg.

Grano w trzech kategoriach 
wiekowych dziewcząt. W kate-
gorii "2" rocznik 2010 i młodsze 
zwyciężył zespół PTPS Człu-
chów I, przed SPS Lębork i PTPS 
Człuchów II. W tej kategorii go-
spodynie zajęły V miejsce. 

W kategorii "3" zwyciężył ze-
spół AMPS Kołobrzeg, drugie 
i trzecie miejsce zajęła druży-
na z Miastka. Kobylnicki „Piast” 

zakończył zmagania tuż za po-
dium. 

W kategorii "4" zwyciężyła 
drużyna Energa Czarni Słupsk, 
drugie miejsce zajęła ekipa 
AMPS Kołobrzeg, a trzecie go-
spodynie UKS Piast Kobylnica. 

W podsumowaniu i rozdaniu 
nagród udział wziął Wójt Gmi-
ny Kobylnica. Turniej zorgani-
zował klub UKS Piast Kobylnica. 

Sukces młodych piłkarzy 
prowadzonych  w całych zawo-
dach  przez Ryszarda Hendryka 
może robić wrażenie. Spośród 
12 zespołów, które wzięły udział 
w GLH, tylko zawodnicy z Syce-
wic zanotowali na  swoim kon-
cie komplet zwycięstw, co dało 
im pierwsze miejsce w  końco-
wej klasyfikacji. W finale „Sparta” 
pokonała zespół z Gdyni 3:2.

- Nie zabrakło również wyróż-
nień indywidulanych. Zawodnik 
UKS „Sparta” Sycewice Tito Igna-
towicz został wybrany do najlep-
szego zespołu turnieju jako wy-
różniający się napastnik – mówi 
Ryszard Hendryk, trener „Sparty”.

Klasyfikacja końcowa 
turnieju kat. 2014:
    
1. Sparta Sycewice
2. AP KP Gdynia
3. APK 1 Kartuzy I
4. Arka Gdynia zółci
5. Arka Gdynia niebiescy
6. SAP Sopot
7. Dragon Bojano I
8. GKS Przodkowo
9. APK 1 Kartuzy II
10. Dragon Bojano II
11. UKS GAP Bruskowo 
        Wielkie czarni
12. UKS GAP Bruskowo 
        Wielkie żółci

20 lutego swoją kolejną walkę w oktagonie sto-
czył Miłosz Melchert. Zawodnik MMATaleo prze-
grał jednak pojedynek z Kamilem Szkaradkiem. W gronie osób, którym przyznane zostały stypendia sportowe Wójta Gminy Kobylnica znalazła się 

Małgorzata Pazda – Pozorska. Na swoim koncie ma już sporo sukcesów na arenie krajowej, jak 
i międzynarodowej. Biegaczka z Kobylnicy przyznaje jednak, że plany nadal ma ambitne. Jak potoczyła się twoja 

ostatnia walka?
Walka przebiegła tragicznie 

w moim wykonaniu  przeciw-
nik w pierwszych sekundach 
pojedynku przeszedł do klin-
czu po czym zainkasował oba-
lenie tam wszedł w dosiad, 
oddałem plecy i  walka zakoń-
czyła się poddaniem.  Nie by-
łem sobą w tym pojedynku, nie 
chciałbym się teraz tłumaczyć, 
nie cofnę czasu, chociaż bardzo 
bym tego chciał  przegrałem 
i przyjmuje to na klatę.

  Z kim walczyłeś? Dobrze 
znałeś rywala?

Walczyłem z Kamilem Szka-
radkiem zawodnik Grappling 
Kraków wiedziałem, czego 
mogę się spodziewać jestem 
od niego głowę wyższy, byłem 
pewny że nie będzie chciał się 
bić w stójce i będzie klinczował 
nie wykorzystałem tego i skoń-
czyło się tak, a nie inaczej prze-
grałem  chociaż miałem duże 
szanse na wygraną  

Czy miałeś jakieś momen-
ty, w których mogłeś zde-
cydować o zwycięstwie na 

swoją korzyść?
Oczywiście że tak walka nie 

kończy się na 1 rundzie są jesz-
cze 2  i dużo może się zmienić 
w przeciągu tych rund ja w ten 
czas poddałem się po pierw-
szych sekundach, nie powinno 
to tak  wyglądać teraz wiem, 
nad czym muszę pracować był 
moment, w którym mogłem 
zrzucić go z pleców, nie mówię 
już o uniemożliwieniu tego oba-
lenia, czy samego klinczu, wie-
działem  co mam robić, a tego 
nie zrobiłem, szkoda ciężko prze-
pracowany okres i niepokazanie 
nawet 10%  swoich możliwości 
do walki trzeba wychodzić na 
110%,  jak na "wojownika" przy-
stało. Traktuję to jak lekcję.

  Co dalej? Jakie plany na 
najbliższe miesiące?

Praca, Praca i jeszcze raz pra-
ca czekam na jakieś propozycję 
walki ale nie ma mowy o zwal-
nianiu tempa teraz chciałbym 
pokazać, że ostatnia walka to 
tylko wypadek przy pracy i nie-
fortunne potknięcie.

Rozmawiał Karol 
Kotusiewicz 

Trenujesz w czasie pandemii?
Małgorzata Pazda – Pozor-

ska: Tak, wszystko bez zmian. 
Jakby jej nie było. 

Startów i szans na impo-
nujące wyniki chyba nie ma 
jednak tak dużo,  jak jeszcze 
dwa lata temu? O startach 
w zagranicznych imprezach 
chyba też ciężko mówić?

Jest mi to obojętne, ja i tak 
robię swoje. Jeśli będzie okazja, 
to wystartuje oczywiście. Teraz 
najważniejsze jest zdrowie i ro-
dzinny spokój. Na niektóre rze-
czy nie mamy wpływu. 

Na swoim koncie masz spo-
ro sukcesów, mimo trwającej 
niezbyt długo kariery. Który 
uważasz za najcenniejszy?

Mistrzostwo Polski w biegu 
trwającym 24h i mój wynik, 
który jest rekordem Europy, 
a drugim na świecie. (261,060 
km w 24h)

Twoja przygoda ze spor-
tem to w zasadzie gotowy 

scenariusz na film motywa-
cyjny pt. „Co cię nie zabije, to 
cię wzmocni".

Chciałabym wydać swoją 
książkę biograficzną, która jest 
już napisana. W związku z tym, 
jestem w trakcie szukania wy-
dawnictwa. Film faktycznie, też 
mógłby być z tego niezły. 

Jaką rolę w twoim życiu 
odegrał sport?

To moja wielka pasja. Czu-
ję się zdrowsza, mam w sobie 
dużo energii i motywacji na 
większe osiągnięcia, to dopie-
ro początek mojej przygody... 
mam nadzieję.. 

Czy uprawianie sportu 
w takim wydaniu jak ty to ro-
bisz, jest kosztowne?

Tak, wyjazdy na zawody 
i buty, które zmieniam co mie-
siąc nie należą do najtańszych. 

W czym pomogą ci pienią-
dze ze stypendium?

Będę realizować dzięki temu 
swoje cele. Przede mną start 

w Warszawie, w biegu trwają-
cym 6 h. Później, w kwietniu, 
maraton. W czerwcu - 120km 
Lavaredo, w sierpniu - UTMB 
170km, a później mają wrócić 
przełożone z początku roku 

Mistrzostwa Świata na 100km 
i 24h. Wszystko zależy od roz-
woju pandemii. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Tym razem bez zwycięstwa
R O Z M O W A W Y W I A D  K U R I E R AR O Z M O W A

 Judocy 
z Kończewa 
udowadnia-
ją, że mają 
ogromny 
talent, który 
przekła-
da się na 
zdobywanie 
kolejnych 
medali.

Małgorzata Pazda – Pozorska: 
Biegaczka z ogromnymi ambicjami

„Sparta” przyzwyczaiła już swoich kibiców do tego, że 
w turniejach z dużo bardziej renomowanymi zespołami 
potrafi sprawiać ogromne niespodzianki i stawać na naj-
wyższym stopniu podium. Tak było i w Bojanowie.


